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W numerze m. in.: 
 

II Powiatowe Forum 

Przyrodnicze, s. 8 

 
 

Nie piję, nie palę…, s. 7 

  

Wybory do Samorządu,   

s. 12-14 

 
 
Noc w szkole, s. 9-11 

 

 

Sesja Rady Miejskiej,  

s. 14-15 

 

 

Konkursowe rozmaitości,  

s. 30 

 

 

Dzień Sportu, s. 18 

 

 

Wakacje zapraszają 
 

Dzień jest dłuższy i słońce nad nami  wyżej, 

To oznacza jedno, że wakacje coraz bliżej. 

Już chodzić nam się nie chce do szkoły, z 

plecakami, 

Poleżelibyśmy chętnie na piasku, pod 

palmami. 

A tu ciągle kartkówki, sprawdziany, pytania, 

Wkrótce jednak przyjdzie chwila rozstania. 

 
 Gabriela Rogalska kl. 5b 

 

W Dniu Patrona Szkoły – Henryka Sienkiewicza 
 

Patron to inaczej symboliczny opiekun, osoba (zwykle 

nieżyjąca) roztaczająca opiekę, darzona wielkim szacunkiem, 

której imię jest nadawane jakiemuś miejscu, instytucji np. 

szkole. Jak wszyscy wiemy patronem naszej szkoły jest 

Henryk Sienkiewicz.  
Czytaj s. 6 
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Wyniki klasyfikacji – przedstawiamy najlepszych! 

 

Kl. 4a    śr. 4,75 Kl. 4b    śr. 4,44  
Julia Rogóż: 5,5 

Igor Kołodziej: 5,42 

Jacek Kopeć: 5,42 

Ewa Pijaj: 5,33 

Kacper Lipiński: 5,33 

Małgorzata Imiołek: 5,25 

Maciej Gajowiec: 5,17 

Karolina Wach: 5,17 

Kacper Duch: 5,08 

Maciej Kibil: 5,08 

Wiktoria Barczyk: 5,0 

Wiktor Cebulski: 5,0 

Laura Woźniak: 4,92 

Gabriela Barczyk: 4,83 

Zuzanna Barczyk: 4,83 

Jakub Jarzmik: 4,75 

Katarzyna Skuła: 5,25 

Julia Myszor: 5,25 

Nicola Świerczek: 5,08 

Maciej Pardela: 5,00 

Kamil Janik: 4,91 

Krzysztof Haberka: 4,91 

Jakub Purtak: 4,91 

Dawid Gardeła: 4,83 

Jakub Zębala: 4,83 

 

Kl. 5a    śr. 4,61 Kl. 5b    śr. 4,6  
Zofia Lenart: 5,92 

Patrycja Pałka: 5,58 

Aleksandra Zwolak: 5,33 

Emilia Paszkowska: 5,25 

Wiktoria Trętowicz: 5,17 

Zofia Domagała: 5,0 

Zuzanna Lasota: 5,0 

Dawid Pacia: 5,0 

Aleksandra Paulewicz: 5,0 

Szymon Kluza: 4,92 

Rafał Nawrot: 4,83 

Kacper Galicki: 4,75 

Aleksandra Rotter: 4,75 

Julia Senator: 4,75 

Gabriela Rogalska: 5,92 

Kinga Błaut: 5,58 

Nikola Gnatowska: 5,25 

Zuzanna Michalak: 5,17 

Weronika Żuchowicz: 5,17 

Karolina Balik: 4,92 

Kewin Kowalczyk: 4,92 

Izabela Siejka: 4,92 

Mateusz Żak: 4,92 

Paulina Kuś: 4,75 

Aleksanrda Mańkowska: 4,75 

Damian Mitka: 4,75 

 

Kl. 6a    śr. 4,65 Kl. 6b    śr. 4,14 Kl. 6c    śr. 4,89 
Bartosz Duch: 5,58 

Patrycja Ciepał: 5,42 

Emilia Krężel: 5,33 

Anita Bałazy: 5,17 

Szymon Król: 5,17 

Julia Ciepał: 5,0 

Maciej Gamrot: 5,0 

Natalia Kolanko: 5,0 

Klaudia Struzik: 5,0 

Jakub Kulik: 4,92 

Mikołaj Starzyk: 4,92 

Daria Grzeszczyk: 4,83 

Piotr Kurta: 4,75 

Zofia Matejkiewicz: 5,16 

Beata Habryn: 4,91 

Karolina Liszewska: 4,75 

Marcin Pijaj: 5,83 

Maciej Gamrat: 5,5 

Michalina Haberka: 5,5 

Julia Czernek: 5,42 

Zofia Kuś: 5,42 

Martyna Strzałka: 5,33 

Karolina Janus: 5,08 

Kinga Kowalska: 5,08 

Wikroria Dobromilska: 5,0 

Karolina Frączek: 5,0 

Filip Rogal: 5,0 

Julia Adamek: 4,83 

Konrad Nawieśniak: 4,83 

Adam Pułtorak: 4,83 

Zuzanna Adamek: 4,75 

Weronika Brzeska: 4,75 

Zofia Korban: 4,75 

Karolina Marchaj: 4,75 

Maria Szarszewska: 4,75 
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Tematów do pisania jest bardzo wiele… 

Wywiad z pisarką panią Ewą Stadtmüller 

 
 

Książki od zawsze były z panią Ewą Stadtmüller, pisarką, która odwiedziła naszą szkołę. 

Przyjechała do nas, aby opowiedzieć uczniom o swojej pracy i twórczości. Spotkanie 

wszystkich zainteresowało, a wielu uczniów zapałało chęcią pisania  książek. 

Przeprowadziłyśmy wywiad, który jeszcze bardziej przybliży wam zawód pisarza. 

 

 

CznB: Co zainspirowało 

Panią do pisania 

książek? 

Ewa Stadtmüller: 

Inspiracji jest tak 

naprawdę bardzo wiele. 

Przede wszystkim 

rozmowa z ludźmi, 

pytania dzieci, różne 

wydarzenia, które 

rozgrywają się wokół 

mnie, moje pasje 

życiowe. Miałam przez 

kilkanaście lat psa i to 

zaowocowało tym, że 

napisałam kilka książek o 

pieskach. To, że lubię 

wędrować zainspirowało 

mnie do napisania 

przewodników. 

CznB: Wiemy, że pisze 

Pani głównie dla dzieci. 

Skąd ten wybór? 

ES: Bardzo lubiłam 

czytać książki dla dzieci 

jako dziecko, jak i 

również osoba dorosła. 

Wybrałam kierunek 

kształcenia pedagogiczny, 

więc z tego typu literaturą 

miałam do czynienia, a 

tak po za tym uważam, że 

literatura dla dzieci jest 

najpiękniejsza. 

Przemawia do dzieci w 

sposób prosty, taki który 

daje do myślenia. 

CznB: Skąd Pani czerpie pomysły do swoich książek? 

ES: Pomysł na napisanie mojej pierwszej książki podrzucił mi 

mój synek, który zapytał mnie: ,,Dlaczego świetlik świeci?” 

Pomysł na napisanie o kotach wpadł mi do głowy, gdy w 

kawiarni ujrzałam pięknego ceramicznego kota. 

CznB: Czy wzoruje się Pani na autentycznych, rzeczywistych 

postaciach? 
ES: Poniekąd tak, bo np. prowadziłam zespół dziennikarski. 

Redakcja nazywała się Chochlik i młodzi redaktorzy 

redagowali własne pismo. Za jakiś czas napisałam książkę, 

gdzie również był zespół dziennikarski i bohaterowie z mojej 

książki trochę przypominają tamtych uczniów. 

CznB: Czym się Pani zajmuje oprócz pisania książek? 

ES: Prowadzę zajęcia dla dzieci będących pod opieką 

hospicjum domowego. Prowadzę tam zajęcia, tak jak by bajko 

– terapeutyczne. 

CznB: Czy oprócz pisania ma Pani jakąś pasję? Jak 

najchętniej spędza Pani wolny czas? 

ES: Bardzo lubię chodzić po górach, chodzić do kina, czytać 

książki, choć teraz coraz mniej mam na to czasu. Lubię się 

bawić w teatr. Mam wiele pasji. 
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CznB: Jakie były Pani 

ulubione książki w 

dzieciństwie? 

ES: Na przykład 

„Królestwo bajki”, które 

dostałam od babci. To 

była pierwsza książka, 

którą samodzielnie przeczytałam. 

CznB: Jak zachęciłaby Pani uczniów naszej szkoły do 

czytania Pani książek? 

ES: Hmm, poprzez zabawę, przez prowadzenie warsztatów 

dziennikarskich. Zachęcam serdecznie, mam nadzieję, że Wam 

się spodobają!  

CznB: Dziękujemy za wywiad. Życzymy wielu pomysłów na 

nowe książki. 

 
Karolina Janus, Michalina Haberka, Martyna Strzałka kl. 6c 

 

 

 

 

          

 

 

 

 

Spotkanie z pisarką i rysownikiem 
 

24 kwietnia w naszej szkole odbyło się ciekawe 

spotkanie –  szkoła gościła panią Ewę Stadtmüller, 

popularną pisarkę książek dla dzieci i młodzieży. Przybyła 

do szkoły na zaproszenie pań prowadzących w szkole Klub 

Motyli Książkowych: Agnieszki Gardeły Lucyny Dymek i 

Barbary Kocioł. Pisarka w bardzo ciekawy sposób 

opowiedziała o swojej twórczości literackiej, szczerze 

zachęcała do czytania książek i samodzielnej twórczości. 

Autorce towarzyszył pan Łukasz Zabdyr – ilustrator jej 

książek. Pani Ewa opowiadała o sobie różne ciekawe 

historie. Pan Łukasz – 

rysownik zachwycił nas 

swoimi rysunkami. 

Podpowiedział, jakie 

ćwiczenia można 

wykonywać, by ładniej 

rysować. Pisarka  zadawała 

różne pytania i zagadki. 

Zostawiła w naszej bibliotece 

kilka swoich książek, które 

będziemy mogli wypożyczać. 

Na końcu spotkania 

goście odpowiadali na 

pytania dzieci, a rysownik na 

oczach dzieci wykonywał 

rysunki. Pisarka z wielką 

przyjemnością rozdawała 

dzieciom autografy i 

wpisywała dedykacje dla 

swoich czytelników do 

nabytych książek. Było to 

bardzo interesujące 

spotkanie, które być może 

zachęci nas częstszego 

sięgania po książki.

                   Zosia Lenart kl. 5a 
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Czy książka to nasz przyjaciel? 
 

Badania naukowe 

niedawno wykazały, że w 

skali półrocznej aż 41% 

Polaków w ogóle nie 

czyta, około 20% – 1-3 

książki, a tylko 10% – 10 

i więcej książek (zaliczam 

się do tych ostatnich). 

Czytelnictwo w Polsce spada – a jak jest w naszej szkole? 

Klasą, która przeczytała najwięcej książek w tym roku jest  6c, 

ze średnią 23 książki na ucznia, co jest wynikiem naprawdę 

imponującym! Wśród klas 4-6 na drugim miejscu znalazła się 

klasa 5a ze średnią 21 książek, trzecie miejsce przypadło klasie 

6a – 19 książek. Wśród klas 1-3 najwięcej wypożyczyła klasa 

3b – średnio 21 książek na ucznia, II miejsce zajęła klasa 2a – 

19 książek, III miejsce klasa 3a – 15 książek. 
 

Klasa Ilość przeczytanych 

książek w całym roku 

Najlepsi czytelnicy z poszczególnych klas, 

ilość przeczytanych książek 

1a 303 Emilia Bałucka – 42 

1b 248 Karolina Gamrat – 48 

1c 280 Oliwia Szczudło – 31 

2a 546 Zuzanna Pałka – 39 

2b 416 Natalia Bąchor– 49 

3a 422 Amelia Haberka – 57 

3b 556 Gabriela Wolczyńska – 79 

4a 309 Zuzanna Barczyk – 28 

4b 263 Patryk Rdest – 27 

5a 516 Emilia Paszkowska – 85 

5b 345 Nikola Gnatowska – 37 

6a 505 Patrycja Kupczyk – 76 

6b 188 Maria Bałazy – 28 

6c 551 Martyna Strzałka – 47 
 

Gratulujemy najlepszym czytelnikom! Nie zapominajcie o książkach w wakacje!  
 

Szymon Król kl. 6a 

Jesteśmy Polakami 
 

Już po raz kolejny organizatorki akcji 

„Jestem Polakiem, jestem Polką”, panie 

Katarzyna Mąka i Barbara Kocioł dążyły do 

rozbudzenia postaw patriotycznych u 

uczniów klas młodszych.  

Nauczyciele na podstawie 

dostarczonych materiałów i po obejrzeniu 

multimedialnej prezentacji przeprowadzili w 

klasach pogadanki na temat genezy 

uchwalenia Konstytucji 3 Maja i powstania 

Święta Konstytucji 3 Maja. 

Uczniowie z klas 2 i 3 wypełniali karty 

pracy, na których były zadania dotyczące 

omawianego zagadnienia i zapisywali do 

zeszytów notatkę podsumowującą zdobyte 

wiadomości. Natomiast pierwszoklasiści 

malowali ilustrację dotyczącą omawianego 

tematu i wklejali ją do zeszytu. W czasie 

zajęć dzieci słuchały lub uczyły się pieśni 

patriotycznej Mazurek 3 Maja oraz uczyły 

się podstawowego kroku poloneza. 

Korytarze szkoły zostały udekorowane 

balonikami w barwach narodowych. 

Wykonano również gazetkę tematyczną, na 

której przypomniano główne założenia 

Konstytucji 3 Maja. 

3 maja uczniowie wzięli udział w 

obchodach Święta Konstytucji 

organizowanych przez władze miasta. 

Redakcja 
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Święto Konstytucji 

 
Bardzo ciekawe i pouczające przedstawienie zaprezentowały nam klasy 6b i 6c z 

okazji rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 maja. Ciekawa fabuła i niezwykła scenografia 

wszystkim się bardzo podobała. Uczniowie w skupieniu oglądali występ szóstoklasistów 

przygotowanych przez panie: Beatę Kośmider i Anetę Bąchor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

W Dniu Patrona Szkoły – Henryka Sienkiewicza 
 

Patron to inaczej symboliczny opiekun, osoba (zwykle nieżyjąca) roztaczająca opiekę,  

darzona wielkim szacunkiem, której imię jest nadawane jakiemuś miejscu, instytucji np. 

szkole. Jak wszyscy wiemy patronem naszej szkoły jest Henryk Sienkiewicz. 

 

Kiedy  urodził się Henryk 

Sienkiewicz, kim był, czym się zasłużył, 

kiedy zmarł? – tego wszystkiego 

dowiedzieliśmy się z tegorocznego apelu z 

okazji Dnia Patrona naszej szkoły. 

Obchodziliśmy go 8 maja. Ponieważ jest to 

jedno z najważniejszych świąt w szkolnej 

tradycji, apel rozpoczął się od uroczystego 

wprowadzenia sztandaru i odśpiewania 

hymnu. W przedstawieniu pięknie 

zaprezentowała się klasa 5b pod 

przewodnictwem pani Renaty Kaczmarczyk. 

Uczniowie wspaniale wyrecytowali  wiersze 

poświęcone temu znanemu pisarzowi, 

autorowi powieści historycznych, laureatowi 

literackiej Nagrody Nobla. Duże wrażenie 

zrobił na wszystkich fikcyjny wywiad z 

Henrykiem Sienkiewiczem oraz klasyczne, 

polskie piosenki związane z życiem pisarza. 

Po artystycznej części apelu odbyło się 
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rozdanie nagród dla laureatów szkolnych 

konkursów Sienkiewiczowskich – konkursu 

plastycznego oraz konkursu o życiu i 

twórczości pisarza. Laureaci otrzymali 

dyplomy oraz nagrody książkowe. Pani 

dyrektor Elżbieta Sojka podziękowała 

uczniom i nauczycielom za przygotowanie 

obchodów Dnia Patrona. Uroczystość 

zakończyła się wyprowadzeniem sztandaru i 

zaśpiewaniem pieśni szkoły, po czym 

rozeszliśmy się do klas. To był naprawdę 

ciekawy apel, wiele się z niego 

dowiedzieliśmy. Na pewno na długo 

zapadnie w naszej pamięci, gdyż dzięki 

niemu wiemy, że możemy być dumni z tego, 

że naszym patronem jest właśnie Henryk 

Sienkiewicz. 

Klaudia Struzik, Anita Bałazy  kl. 6a 

 

Nie piję, nie palę, nie biorę - to mój wybór 

Turniej profilaktyczny klas szóstych 
 

Czy warto wciągać się w nałogi? 

Niszczyć życie i zdrowie przez papierosy, 

alkohol, narkotyki? Z pewnością nie! Na 

takie pytanie odpowiedział sobie każdy 

uczeń klasy szóstej oglądający lub 

uczestniczący w turnieju „Nie piję, nie palę, 

nie biorę to mój wybór” zorganizowanym 

przez panią pedagog Małgorzatę Sosnowską 

i panie Barbarę Kocioł i Izabelę Klimek. 

Turniej odbył się 8 maja w sali 

gimnastycznej.  

Każda klasa wybrała trzech  

przedstawicieli, którzy później ją 

reprezentowali. W klasie 6a byli to: Julia 

Ciepał, Bartłomiej Duch, Jakub Kulik, w 6b: 

Maja Borowiecka, Karolina Liszewska, 

Kajetan Kałwa, a w 6c: Martyna Strzałka, 

Zofia Kuś, Marcin Pijaj. Fundatorem nagród 

był Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej, 

który reprezentowała pani Renata Ciepał. 

Turniej się rozpoczął od ostrej rywalizacji. 

Uczniowie musieli wykazać się wiedzą na 

temat szkodliwości nałogów. Jakie to były 

zadania? Na przykład  ułożenie rymowanki 

do ilustracji, napisanie  na sylwetce 

człowieka, jak nałogi wpływają na zdrowie 

człowieka i wiele innych konkurencji. Aby 

rozruszać uczestników konkursu, panie 

przygotowały też zadanie sprawnościowe – 
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rzuty do kosza. Oczywiście każde z zadań 

było punktowane, tak więc po zaciętych 

zmaganiach wyłoniono zwycięzców. 

Pierwsze miejsce zajęła klasa 6a, drugie 

6b, a trzecie 6c. 

 
Wiktoria Dobromilska, Michalina Haberka kl. 6c 

 

II Powiatowe Forum Przyrodnicze 
 

II Powiatowe Forum Przyrodnicze to 

spotkanie, które 30 maja zgromadziło w 

Szkole Podstawowej nr 1 wiele osób czynnie 

zaangażowanych w działania związane z 

ochroną naturalnego środowiska i 

promujących ekologiczne inicjatywy. 

Tegoroczne Forum przebiegało pod hasłem: 

"Kwiaty i zioła naszych ogrodów, łąk i pól". 

Jego celem było poszerzenie wiedzy na 

temat znaczenia kwiatów i roślin zielnych w 

przyrodzie i życiu człowieka oraz integracja 

szkolnych kół LOP, działających na terenie 

powiatu olkuskiego. 

Przybyłych na spotkanie gości powitała 

dyrektor Elżbieta Sojka, podkreślając jak 

ważne dla szkoły i dla lokalnej społeczności 

są działania ekologiczne, inicjowane 

głównie przez szkolne koło Ligi Ochrony 

Przyrody. Od wielu lat  z pełnym 

zaangażowaniem prowadzą je panie: Edyta 

Kołodziej, Barbara Starzyk, Edyta Kuś i 

Izabela Klimek. To właśnie dzięki licznym 

inicjatywom na rzecz ochrony przyrody  

szkoła otrzymała certyfikat „Lokalne 

Centrum Aktywności Ekologicznej”. 

 Zaproszenie na tegoroczne Forum 

Przyrodnicze przyjęły szkoły: SP 1 Olkusz, 

SP 2 Olkusz, SP 3 Olkusz, SP 10 Olkusz, SP 

Krzykawa, SP Bukowno, SP Klucze. 

Przyjechały do nas kilkuosobowe zespoły 

wraz z opiekunkami. Każda szkoła 

przedstawiła bardzo ciekawą prezentację 

multimedialną o walorach leczniczych, 

kulinarnych, kosmetycznych wybranego 

gatunku ziół.  Imprezę prowadzili Daria 

Grzeszczyk i Bartosz Duch, uczniowie klasy 

6a, którzy wypadli świetnie w tej roli. 

 
Swoją obecnością zaszczycili nas także: 

burmistrz Miasta i Gminy Jan Łaksa, 

wiceburmistrz Katarzyna Posełek, kierownik 

Referatu Ochrony Środowiska Aneta Perek, 

wiceprezes Zarządu Okręgowego LOP w 

Krakowie Tadeusz Stanowski, radny 

Stanisław Biernacki. 

Nasi uczniowie, członkowie szkolnego koła 

LOP, zaprezentowali ciekawą inscenizację: 

"W ogrodzie polskim". Piękna dekoracja, 

stroje, wspaniała gra aktorska - to wspólne 

dzieło dzieci, rodziców i nauczycielek - 

opiekunek  koła LOP. Po przedstawieniu 

zabrali głos: burmistrz Jan Łaksa, radny 

Stanisław Biernacki i  wiceprezes Zarządu 
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LOP Tadeusz Stanowski - mówili krótko, 

chwalili za działania służące ochronie 

przyrody. 

Burmistrz przyniósł dla każdej szkoły 

drobne upominki, a naszej szkole podarował 

okazałą donicę z kwiatami. 

Na szkolnym korytarzu kolejna atrakcja –  

wystawy towarzyszące: stragan "Leki z 

Bożej apteki", na którym ustawione były 

naczynia i kosze z ziołami, zawieszone 

bukiety świeżych ziół - każdy 

mógł powąchać, a nawet spróbować. Druga 

wystawa pod tytułem "Kwiaty wokół nas" 

prezentowała rozmaite przedmioty użytkowe 

zdobione w motywy kwiatowe: obrusy, 

naczynia, obrazy, chusty, sukienki, serwetki 

itp. Zbiory wzbudziły duże zainteresowanie. 

Po obejrzeniu wystaw  goście – uczniowie i 

dorośli zostali zaproszeni na słodki 

poczęstunek. 

Dziękujemy jeszcze raz za przybycie Gości i 

delegacji ze szkół. Liczymy na spotkanie za 

rok. 

 Opiekunowie oraz uczniowie ze szkolnego koła 
Ligi Ochrony Przyrody w SP1 

 

Noc w szkole z I-Robotem 

i nie tylko... 
 

W tym roku nasza szkoła bierze 

udział w projekcie I-Europe. Po raz 

pierwszy w historii naszej szkoły, 30 

maja panie nauczycielki zorganizowały 

nam prawdziwą noc w szkole. Główną 

organizatorką tego wydarzenia była pani 

Barbara Olewińska, nauczycielka języka 

angielskiego. Chciała nagrodzić w ten 

sposób uczniów, którzy udzielali się 
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cały rok w projekcie Comenius. Ale do przeprowadzenia 

przedsięwzięcia przyłączyły się też nauczycielki z zespołu 

matematyczno – przyrodniczo-informatycznego.  W 

zorganizowanie nocy w szkole i w opiekę nad  nami 

zaangażowały się panie: Agnieszka Gamrat, Agnieszka 

Kołodziej,  Edyta Kołodziej,  Beata Kośmider,  Aneta 

Gajowiec,  Izabela Klimek, Agnieszka Gardeła, Małgorzata 

Sosnowska, Edyta Oleksy, Ewelina Hudzińska, Małgorzata 

Niewęgłowska, Aneta Bąchor  i Maria Dziuba. Po północy 

odwiedziła nas też pani dyrektor Elżbieta Sojka, aby 

sprawdzić, czy wszystko dobrze przebiega i czy szkoła 

jeszcze stoi. W nocnych zajęciach  brało udział uczniowie z 

klas 4-6.  

Zebraliśmy się o godzinie 19.00. Po przybyciu 

wszystkich uczestników nocnego maratonu, zostały im 

przydzielone  sale, gdzie mają przenocować.  Kolejnym 

punktem programu było zebranie w sprawach 

organizacyjnych, a następnie 

podzielono nas na cztery 

grupy. Potem wszyscy 

zatańczyli taniec walijski.  

Siedemdziesięciu uczniów 

zmagało się w nocy z 

wiedzą, która wchodziła do 

głowy niechcący podczas 

zabawy na zajęciach z języka 

angielskiego, przyrody, 

matematyki i informatyki. 

Ciekawe gry i prezentacje 

sprawiły, że pewne na pozór 

trudne informacje stały się 

ciekawe i łatwe. 

Najbardziej zainteresowała 

nas prezentacja z 

matematyki, zajęcia 

matematyczne składały się z 

przeróżnych ciekawostek. 

Szczególnie urzekły nas też 

zajęcia komputerowe, gdzie 

rywalizowaliśmy pomiędzy 

sobą w grach geograficznych 

i wtedy wyszło, kto jest 

najlepszy i ma dużo 

wiadomości. Jedną z wielu 

atrakcji dla szóstych klas 

była bitwa na poduszki. Gdy 

odpoczęliśmy, nauczycielki 

zamówiły poczęstunek w 

postaci pizzy, a później 

została zorganizowana 

dyskoteka, która zakończyła 

się o północy! Dla chętnych 

uczniów kolejna atrakcja to 

maraton filmowy.  

Rozegraliśmy też mecz 

koszykówki o 3 w nocy. 

 Uważamy, że była to 

zarówno świetna zabawa, jak 

i również edukacja. 

Dowiedzieliśmy się wielu 

bardzo ciekawych rzeczy, o 

których nie mieliśmy bladego 

pojęcia. Dziękujemy 

wszystkim nauczycielom. To 

była naprawdę cudowna, 

pełna wrażeń noc w szkole! 
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Poznać szkołę nocą to naprawdę coś.  

Kinga Kowalska, Zosia Kuś kl. 6c 

 

Z wizytą w SP2 
 

W kwietniu uczniowie klas szóstych udali się wraz z wychowawcami do Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Wolbromiu. Zostali zaproszeni na Festiwal Nauki – święto wszystkich 

miłośników nauk przyrodniczych. Było mnóstwo doświadczeń, zagadek, a nawet wybuchów, 

dymów i błysków. Uczniowie zgodnie twierdzili, że to spotkanie im się bardzo podobało.  
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Dzień Dziecka – to nasz dzień! 
 

W tym roku Dzień Dziecka 

przypadał w niedzielę, więc nie 

obchodziliśmy go w szkole. Jakie atrakcje 

przygotowali dla nas rodzice? 

Przeprowadziłyśmy na ten temat rozmowę z 

wybranymi uczniami klas 4-6. Kilku z nich 

zadałyśmy to samo pytanie: „Jak spędziłeś 

Dzień Dziecka?” 

Miko: Około godz. 11⁰⁰ pojechałem do 

Krakowa. Zajechaliśmy do kościoła 

Mariackiego. Po wyjściu poszliśmy na 

obiad, później pojechaliśmy na Kopiec 

Kościuszki. W prezencie od rodziców 

dostałem rower i kieszonkowe. 

Marysia: Dzień Dziecka rozpoczęłam od 

tego, że pojechałam z kuzynką  po sukienkę 

na komers, który miał się odbyć w sobotę, 7 

czerwca. Potem poszłyśmy z moją mamą na 

obiad do cioci. Po południu -   zabawa pod 

Domem Kultury. Było ciekawie - 

nazbierałam wszystkie pieczątki, dostałam 

nagrody i poszłam na bungee. Prezentu od 

rodziców nie dostałam. 

Julia: Byłam na przedstawieniu w Verde. 

Od rodziców w prezencie dostałam 

pieniądze, żebym sobie mogła wybrać co mi 

się podoba. 

Kacper: W Dzień Dziecka bawiłem się 

zabawkami z kolegami. 

Kasia: Byłam na zabawach 

zorganizowanych przez Dom Kultury, 

potem objadaliśmy się  popcornem i 

jeździliśmy na rowerze. W prezencie  

dostałam fajne ubrania. 

Maciek: Wybraliśmy się do Mc’Donalda, a 

potem zakupy w różnych sklepach. W 

prezencie na Dzień Dziecka dostałem grę 

planszową.  

Zosia Lenart, Zuzia Lasota kl. 5a 

 

 

Kandydaci mają głos! 
 

Samorząd Uczniowski skupia 

uczniów reprezentujących społeczność 

szkolną, organizuje różne zabawy, konkursy 

i akcje charytatywne, ma wpływ na życie 

szkoły. Jak co roku, na przełomie maja i 

czerwca zostały ogłoszone wybory do SU na 

nowy rok szkolny. 

Wszystkie klasy od III do V wystawiły po 

czterech kandydatów wybranych przez ogół 

uczniów. Każdy kandydat przygotował 

kampanię wyborczą, głównie w postaci 

plakatów i ulotek, które zaprezentowali na 

szkolnych korytarzach. Jak oceniam 

kandydujących? W tym w felietonie 

chciałbym się z wami podzielić moimi 

spostrzeżeniami na ten temat. 

Najbardziej spodobały mi się pomysły 

Patrycji Pałki – „Podaruj życie książce” i 

„Szczęśliwa 13”. Pierwszy to 

zorganizowanie kiermaszu książek, w 

którym uczniowie mogliby się wymieniać 

książkami, a drugi polegałby na tym, że 

nauczyciele każdego 13- tego dnia miesiąca 

nie pytaliby nas, nie wstawiali jedynek ani 

uwag. Także Zosia Lenart miała ciekawy 

pomysł - dyskoteki tematyczne. 

Dosyć często (u kilku kandydatów) pojawiał 

się temat akcji charytatywnych – to jest 

według mnie bardzo dobra idea, bo w końcu 

powinniśmy pomagać tym, którzy tego 

potrzebują! 

Kolejnym fajnym tematem był „Dzień w 

stylu Disco” Patrycji Pałki – opierałby się na 

dniu w stylu lat 70., 80. i 90. (miałem 

podobny pomysł, przedstawiłem go nawet 

na zebraniu Samorządu). Jednak 

bezkonkurencyjna, moim zdaniem, okazała 

się w swoim wystąpieniu Gabrysia 

Glanowska z III b. Zaproponowała więcej 

wycieczek w interesujące miejsca oraz 

kolorową szatę graficzną, ciekawą tematykę 

artykułów w „Czarno na Białym”. 

A teraz przejdę do, moim zdaniem, 

niefortunnych, nierealnych bądź 

nieciekawych pomysłów. Pierwszym był 

„Sklep z jedzeniem i przyrządami 
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szkolnymi” – co znajdowałoby się w tym 

sklepie? Podejrzewam, że uczniowie jedliby 

niezdrową żywność (np. chipsy, batony), a 

niektórych osób nie byłoby  na to stać. 

Zresztą smutny to widok – pięćdziesięciu 

uczniów całą przerwę w kolejce po drogie i 

niedobre dla zdrowia artykuły. 

Kolejnym (wg mnie najmniej ciekawym) 

pomysłem były korepetycje dla słabych 

uczniów udzielane przez kolegów – zbyt 

obciążeni obowiązkami „korepetytorzy” nie 

mieliby wolnego czasu, a przecież sami też 

musieliby mieć czas dla siebie, odrabiać 

lekcje itp. „Korepetycje” mogłyby się nie 

udać,  uczniowie siedzieliby cały czas i 

rozmawiali (o sprawach niezwiązanych z 

lekcjami, nawet nie zaglądając do 

zeszytów). 

Najwięcej głosów zdobyła Patrycja Pałka - 

będzie przewodniczącą z dobrym 

programem i kampanią. Reasumując, sądzę 

że wybraliśmy bardzo dobrą przewodniczącą 

– Patrycja jest miła, koleżeńska, dobrze 

przygotowała postulaty – kogoś takiego 

trzeba tej szkole! 

Większość osób wybranych w tym roku, 

moim zdaniem, spisze się dobrze. Czas 

pokaże… 

 
Szymon Król kl. 6a 

Od 10 czerwca 2013 do 4 czerwca 2014 w Samorządzie 

 

Wybraliśmy nowy Samorząd Uczniowski 
 

Za chwilę koniec 

roku, a następnie kolejne 

dziesięć miesięcy nauki. 

Od września szkołą 

będzie rządzić nowy 

Samorząd Uczniowski, 

który wybraliśmy 4 

czerwca 2014 roku. Nasi 

kandydaci musieli 

przygotować krótką 

prezentację, którą 

przedstawili na spotkaniu 

wyborczym w sali 

gimnastycznej przed 

klasami 3-5. Po 

ciekawych prezentacjach, 

przyszedł czas na 

głosowanie. Wziął w nim 

udział każdy obecny na 

sali uczeń. Już nazajutrz 

rano można było 

zobaczyć wyniki, które 

komisja złożona z 

uczniów klas szóstych 

mozolnie zliczyła. Nad 

prawidłowym 

przebiegiem wyborów 

czuwały panie: Aneta 

Piekarska, Agnieszka 

Gamrat i Anna Pałka.  



CZARNO NA BIAŁYM NR 3(32), LATO 2014 

GAZETKA SZKOŁY PODSTAWOWEJ NR  1 IM. H. SIENKIEWICZA W WOLBROMIU 14 

Miło nam 

oznajmić, że: nową 

przewodniczącą szkoły 

została Patrycja Pałka, 

zastępcą Ewa Pijaj, a 

sekretarzem Laura Luks.  

Do Samorządu weszli 

również: Zuzia Janik, 

Wiktoria Barczyk, Emilka 

Pasich, Julia Kosiór, Julia 

Rogóż, Gabrysia 

Glanowska, Zuzanna 

Michalak, Marcel 

Kościelniak, Szymon 

Kluza, Karolina Balik i 

Gabrysia Rogalska.  

Mamy nadzieję, że nowy 

Samorząd spisze się 

jeszcze lepiej niż obecny i że propozycje przedstawione w 

kampanii wyborczej zostaną przez nich spełnione.

 

                                                               

Karolina Balik, Gabrysia Rogalska kl. 5b 

 

 

Uczymy się bycia obywatelami… 

Klasy szóste na sesji Rady Miasta 
 

Z inicjatywy pani 

dyrektor Elżbiety Sojki, 

uczącej nas również 

historii, 3 czerwca 

wybraliśmy się na 49 

sesję Rady Miasta. Było to dla nas ciekawe doświadczenie, bo 

do tej pory niewielu z nas wiedziało, gdzie i w jaki sposób 

zapadają decyzje o naszym mieście. Po  ceremonii otwarcia 

sesji przez przewodniczącego pana Władysława Żurka, pan 

Stanisław Biernacki – prezes stowarzyszenia wędkarskiego 
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funkcjonującego nad 

zalewem Nerka, złożył 

podziękowania  panu 

burmistrzowi  Janowi  

Łaksie za pomoc 

finansową i wsparcie dla 

stowarzyszenia. Potem 

pan burmistrz wygłosił 

przemówienie, w którym 

opowiedział o swojej 

działalności. Później 

przegłosowano kilka 

ustaw – wtedy 

dowiedzieliśmy się, jak 

wygląda takie głosowanie 

w radzie gminy. I 

przyszedł czas na 

najciekawszą dla nas 

część sesji, nasz 

bezpośredni w niej udział. 

Pan przewodniczący 

Władysław Żurek 

zezwolił nam na 

przeczytanie 

przygotowanych przez 

nas interpelacji. W 

naszym imieniu pytania 

zadawała Daria 

Grzeszczyk z 6a. Na 

początek zapytała o 

ścieżki rowerowe, o 

których pan burmistrz Jan 

Łaksa wspominał w 

czasie naszej wizyty w 

Urzędzie Miasta. 

Burmistrz zapewnił, że 

będzie się starał o 

dofinansowanie na ten cel 

z funduszy unijnych. 

Drugie pytanie dotyczyło 

współpracy pana 

burmistrza z radnymi. 

Przewodniczący Rady 

Miasta oraz pan Łaksa – 

głowa naszego miasta, 

obszernie wypowiedzieli 

się na ten temat. Padło 

również pytanie o 

rozbudowę basenu oraz rozwój w naszym mieście sportu i 

rekreacji. Odpowiedź nas zadowoliła, gdyż dowiedzieliśmy się, 

że w planach miasta jest remont pływalni, tzn. wymiana filtrów 

i remont dachu. Zapytaliśmy także o budowę nowej sali 

gimnastycznej przy naszej szkole. Miło nam poinformować, że 

dowiedzieliśmy się o rozpoczęciu przetargu w tej sprawie i 

planowanym początku inwestycji w przyszłym roku. Na koniec 

naszego spotkania zrobiliśmy sobie pamiątkowe zdjęcie z 

panem burmistrzem i radnymi. Spotkanie radnych Gminy 

Wolbrom oraz władz miasta wywarło na nas wyjątkowe 

wrażenie i cieszymy się, że mogliśmy uczestniczyć w takim 

niecodziennym dla nas wydarzeniu. Teraz wiemy, jak 

przebiegają obrady nad tym, co w naszym mieście powstanie i 

jak się będzie rozwijać. A w dodatku pan burmistrz wysłuchał 

też naszych opinii. 

 
                                                                  Maciej Gamrot, Jakub Kulik, Mikołaj Starzyk kl. 6a 
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Dzień Matki 
 

Spóźniony lecz płynący z serca 

Dzień Matki zorganizowały klasy czwarte 

we wtorek 3 czerwca. Zaproszone Mamy 

licznie przybyły na salę gimnastyczną naszej 

szkoły. Uczniowie przygotowali 

przedstawienie, w którym mamy mogły 

odnaleźć się jako kobiety pracujące w 

różnych zawodach. Po części oficjalnej 

każdy zaprosił swoją mamę na poczęstunek 

do sal lekcyjnych. Dzieci pomagały w 

poczęstunku oferowały  napoje gorące i 

ciasto. Wspólnie obejrzeliśmy prezentację-

niespodziankę, która podobała się 

przybyłym gościom. Spotkanie minęło w 

bardzo przyjemnej rodzinnej atmosferze. 

Mamy opuszczały spotkanie z uśmiechem i 

wzruszeniem. 

Redakcja 

 

Prawdziwie o Powstaniu Warszawskim  
 

Wszystkie klasy szóste wybrały się 5 

czerwca do Domu Kultury na film pt. 

Powstanie Warszawskie. Organizatorem  

wyjścia była pani Elżbieta Sojka – dyrektor 

naszej szkoły. Poszliśmy na ten film z 

naszymi wychowawczyniami, aby 

uświadomić sobie, jak naprawdę przebiegało 

powstanie, które do tej pory znaliśmy tylko z 

podręcznika i z lekcji historii. Film był 

bowiem autentycznym, dokumentalnym 

zapisem wojennych zdarzeń stworzonym z 

taśm z okresu powstania. Czuło się, że to co 

dzieje się na ekranie jest autentyczne. 

Najbardziej zainteresowało nas to, jak ludzie 

przeżywali ten okres, co czuli, jaki los ich 

spotkał. 

Uważamy, że ten autentyczny film sprawi, 

że staniemy się lepszymi ludźmi, ponieważ 

zrozumieliśmy, w jakich warunkach ludzie 

przedtem żyli i ile musieli poświęcić, 

abyśmy my teraz mogli żyć w wolnej 

Polsce. Może docenimy czasy, w których 

żyjemy i przestaniemy narzekać.  

 
Kinga Kowalska, Zofia Kuś kl. 6c 

 

         Rycerskie potyczki 
 

 

 

Nasza szkoła  

organizuje nam wiele 

atrakcji. Ostatnio  

mieliśmy przyjemność 

gościć bractwo 

prawdziwych rycerzy. 

Panowie byli przebrani w 

stroje szlacheckie i 

władali prawdziwymi 

mieczami z dawnej epoki. 

Przywieźli ze sobą wiele 

różnych „pomocy”, dzięki 

którym mogliśmy poznać 

klimat czasów 

szlacheckich – jak się 

ubierano, walczono. 

Wśród akcesoriów były dyby, różnego rodzaju miecze oraz 

krzesło z kolcami stosowane dawniej do tortur. Rycerze 

opowiedzieli nam o czasach szlacheckich i pokazali, jak się 
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pojedynkować. Nauczyliśmy się wiele 

poprzez zabawę. Taka nauka historii 

uczniom SP1 bardzo się spodobała. Na 

koniec pokazu mogliśmy dotknąć i 

obejrzeć  te wszystkie sprzęty z bliska. 

Każdy uczeń usiadł na krześle z kolcami i 

zakuł się w dyby. Wszyscy się bardzo 

dobrze bawili. Liczymy na więcej takich 

pokazów w naszej szkole. 

 

Patrycja Pałka kl. 5 
                                                      
 

 

 

Po wizycie rycerzy w naszej szkole, 

w których wcielili się dwaj studenci – Albert 

Rytel i Paweł Śmiech, przeprowadziłyśmy z 

nimi wywiad, zaciekawione skąd pomysł na 

taką działalność. Wszyscy z 

zainteresowaniem braliśmy udział w 

prowadzonych przez nich zajęciach. Oto 

czego się dowiedziałyśmy z krótkiego 

wywiadu: 

Czarno na Białym: Co miał przekazać nam 

prezentowany przez Panów spektakl? 
Studenci: Chcieliśmy pokazać, że lekcja 

historii nie musi być nudnym wykładem, 

może być też dobrą zabawą. 

CznB: Skąd Panowie do nas przybyli? Jak 

narodził się pomysł na prezentowanie 

takich inscenizacji? 

S:  Przyjechaliśmy z Lublina. Pomysł 

narodził się 6 lat temu, wpadł na niego nasz 

szef. Miał to być eksperyment. Okazało się, 

że jest duże zainteresowanie taką 

niecodzienną nauką historii. 

CznB: Jak oceniają Panowie wiedzę i 

zachowanie uczniów naszej szkoły? 
S: Byliśmy mile zaskoczeni uczniami tej 

szkoły, mają dużą wiedzę. 

CznB: Jak długo przygotowują się Panowie 

to takiej inscenizacji? 
S: W miejscu, gdzie ją pokazujemy – 3 

minuty. To jest tylko rozłożenie rekwizytów. 

Całą inscenizację mamy przygotowaną dużo 

wcześniej.  

CznB: Dziękujemy za rozmowę i życzymy 

dalszej owocnej pracy. 

 
Redaktorki z kl. 6c 

 

Ważny egzamin 
 

Jak co roku w czerwcu 

uczniowie z klas 3 i 4, którzy ukończyli 

10 lat zdają egzamin na kartę 

rowerową. W tym roku przystąpiło do 

niego 30 uczniów.  Dzieci musiały się 

wykazać znajomością znaków i 

podstawowych przepisów ruchu 

drogowego, a oprócz tego sprawną 

jazdą na rowerze. 

 

 
 

Redakcja 



CZARNO NA BIAŁYM NR 3(32), LATO 2014 

GAZETKA SZKOŁY PODSTAWOWEJ NR  1 IM. H. SIENKIEWICZA W WOLBROMIU 18 

Dzień sportu – fotorelacja 
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Bezpieczeństwo przede wszystkim 
 

W naszej szkole odbyło się spotkanie z policjantem, które miało miejsce 12 maja 2014 

roku.  

Do opowiedzenia jak to spotkanie minęło, poprosiłyśmy uczniów z klas: 3a i 3b. 

 

CznB: O czym mówił Pan policjant na 

spotkaniu? 

Mateusz Rozlach: Pan policjant 

przypomniał nam o zasadach 

bezpieczeństwa. Mówił o agresji wśród 

dzieci i o jej skutkach. Rozmawialiśmy o 

bezpiecznym zachowaniu na drogach. 

CznB: Czy spotkanie było ciekawe, jeśli tak 

dlaczego? 

Laura Luks, Emilka Pasich: Było ciekawe, 

bo policjant mówił, jak trzeba się 

bezpiecznie poruszać w szkole i poza szkołą. 

CznB: Czy policjant mówił o sytuacji, która 

ci się kiedyś zdarzyła? 

Zuzia Janik: Tak, zdarzyło się, że ktoś 

mnie popchnął i się przewróciłam. Pan 

policjant przypomniał nam, że nie wolno się 

przepychać. 

CznB: Jakie wyciągnęłaś wnioski z tego 

spotkania? 

Kuba Rosół: Wyciągnąłem takie wnioski, 

że nie wolno się bić. 

Oliwka Kołodziej: Zrozumiałam, że nie 

wolno jeździć po ulicy kładem, teraz będę 

jeździć nim po podwórku. 

 
Wiktoria Barczyk kl. 4a 

 

 

„Ostatni raz z moją klasą..” 

komers klas szóstych 
  

Pewnie każdy z 

nas uwielbia dyskoteki, 

bale, imprezy, których w 

ciągu sześciu lat 

podstawówki mieliśmy 

wiele. Jednak żadna z 

tych imprez nie jest tak 

ważna, jak ostatni bal 

szóstoklasistów na 

zakończenie szkoły.  

Komers miał miejsce 7 

czerwca, w sobotę od 

godz.17
00 

do 22
30.

. 

Organizatorem tej 

imprezy była Rada 

Rodziców i nasi 

nauczyciele. Kto w niej 

uczestniczył? Uczniowie 

klas szóstych, rodzice 

należący do trójek 

klasowych, pani 

wicedyrektor Jadwiga 

Mizura oraz wychowawcy  

klas w etapach: 1-3 i 4-6. 

Pierwszym punktem programu było obejrzenie prezentacji z lat 

szkolnych. Prezentacje wykonane przez przedstawicieli klas – 

pozwoliły nam przypomnieć sobie najlepsze chwile spędzone 

w podstawówce: wspólne wycieczki, rajdy, przedstawienia... 

Następnie każda klasa zrobiła sobie pamiątkowe zdjęcie. 

Potem przyszedł czas na poczęstunek. Przez resztę zabawy 

wszyscy radośnie tańczyli i bawili się.  
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Uważamy, iż było to 

znakomite przeżycie oraz 

wspaniała impreza, a zarazem ostatnia w ,,rodzinnym’’ gronie 

klas szóstych.  
Zosia Kuś kl. 6c 
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Wspominamy szkolne lata – 6a 
 

Zebrałyśmy informacje od naszych 

rówieśników z klasy 6a. Zadałyśmy im 

pytanie: „Jakie macie najlepsze 

wspomnienia ze szkoły podstawowej?”. 

Zapewniają nas, że będą wspominać ten czas 

bardzo dobrze i pamiętają wiele ciekawych 

rzeczy. Mówią, że to właśnie tutaj, w tej 

szkole poznali najlepszych przyjaciół. 

Zapadł im w pamięć dzień, w którym po raz 

pierwszy przyszli do szkoły, nie wiedzieli 

jak mają się zachować i co ich czeka. Mają 

przed oczami Ślubowanie i moment, gdy 

zostali pasowani przez panią dyrektor na 

uczniów ogromnym ołówkiem. W tamtej 

chwili każdy był dumny, że wstępuje w 

szkolne grono uczniów. Ze wspomnień 6a 

wynika, że odbyły się tam już także 

zaręczyny! Chłopcem, który ubiegał się o 

rękę pięknej Oli był Grzesiu! Klasie 6a 

szczególnie przypadły do gustu i wspomnień 

liczne wycieczki (może dlatego, że jeździli 

tam z nami). Niestety nie powiedzieli nam, 

która wycieczka była szczególnie udana, ale 

z naszego punktu widzenia wszystkie były 

interesujące. Uczniowie tej klasy przytoczyli 

też tzw. Akcję Granat. Nie znamy 

szczegółów, ale myślimy, iż na tej lekcji 

języka polskiego musiało być bardzo 

zabawnie! Okazuje się, że klasa 6a ma swoje 

słynne słówka, o których nigdy nic nie 

wiedziałyśmy, a jeżeli chcecie się 

dowiedzieć, jak one brzmią, musicie zapytać 

uczniów tej klasy, może zechcą wam 

powiedzieć. Emilka – jedna z uczennic miło 

wspomina konkursy z klas I-III, wycieczki, 

apele, przedstawienia na języku polskim 

oraz akcje charytatywne, na przykład 

zbiórkę rzeczy dla schroniska dla psów.  

Mimo, że nie znamy tej klasy „od 

środka” i trudno nam ją oceniać, a 

szczególnie pisać artykuł o ich szkolnych 

wspomnieniach, sądzimy, iż jest to zgrana 

paczka naprawdę lubiących się ludzi.  

Karolina Frączek, Marysia Skarszewska kl. 6c 

 

 

 

Wspomnienia 6b ze szkoły podstawowej 
 

Naukę w „Jedynce” będziemy 

wspominać bardzo miło, chociaż ciężko 

pożegnać się z nauczycielami, którzy uczyli 

nas przez te 6 lat. Najbardziej zapadły nam 

w pamięci nasze Panie Wychowawczynie, 

których było trzy.  

W klasach 1-3 uczyła nas Pani Marysia 

Osmenda, w klasach 4 i 5 Pani Paulina 

Konieczna, natomiast w klasie 6 opiekowała 

się nami Pani Beata Kośmider. Pragniemy, 

by te Panie miło nas wspominały, bo my o 

nich nie zapomnimy i bardzo im dziękujemy 

za trud wychowania.  

Najciekawsze wydarzenia z życia naszej 

klasy:  

Dzień Chłopaka 2013 – uczciłyśmy 

święto naszych kolegów, wręczając im 

„okulary ze świecącymi nosami” i słodki 

podarunek.  

Dzień Kobiet 2014 – nasi koledzy z 

klasy zapomnieli o naszym święcie…  

1 kwietnia 2014 – sprawdzian 

szóstoklasisty. „Nie taki diabeł straszny, jak 

go malują”. Baliśmy się pierwszego w życiu 

egzaminu, ale kiedy przystąpiliśmy do 

pisania, stres minął. Sprawdzian napisaliśmy 

dobrze. 

Noc w szkole – najbardziej podobały 

nam się zajęcia sportowo – taneczne i to, że 

spaliśmy w  sali gimnastycznej. To było 

niezapomniane przeżycie!  

Komers klas szóstych – super 

dyskoteka z poczęstunkiem przygotowanym 

przez Rodziców, ostatnie takie spotkanie z 

klasą i zabawa do 22.15.  

Wycieczka do Warszawy – 

Najfajniejszym wspomnieniem była 

wycieczka do Warszawy.  
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Pojechaliśmy tam wraz z klasą 6a i 6c. 

Zwiedzaliśmy między innymi: Sejm, 

Belweder, Łazienki, Pawiak, Pałac Kultury i 

Nauki, Centrum Kopernika, Muzeum 

Wojska Polskiego, Starówkę oraz Stadion 

Narodowy. Niestety na wycieczce 

brakowało trzech osób z klasy: Marysi, 

Sebastiana oraz Patryka. Pani przewodnik 

była bardzo miła dla grupy oraz bardzo 

dokładnie i interesująco opowiadała o 

dziejach Warszawy. Wycieczka była bardzo 

pouczająca i  ciekawa i na pewno go 

zapamiętamy. 

 
Julia Rosół, Ada Haberka, Maja Borowiecka, Beata Habryn kl. 6b 

 

 

 

Dziś 13, jutro 30 – wspomnienia 6c ze szkoły podstawowej 
 

Wielu spośród nas myślało, że 

podstawówka będzie wiązała się z masą 

nauki, obowiązków, braku czasu dla siebie. 

Idąc tu baliśmy się nowego otoczenia, 

starszych klas oraz surowych nauczycieli. 

Okazuje się, że spędziliśmy tutaj najlepsze 

lata w swoim dotychczasowym życiu, u 

boku najlepszych przyjaciół. Nauczyciele 

okazali się bardzo wyrozumiałymi, 

opiekuńczymi pełnymi humoru ludźmi, 

przewodnikami życia. Nasze przypuszczenia 

się nie sprawdziły i już od pierwszych dni, 

byliśmy zachwyceni tą szkołą. 

Postanowiliśmy zebrać większość 

wspomnień z wszystkich tych cudownych 

lat od naszej klasy i opisać je poniżej.  

Dyskoteka andrzejkowa – nasi 

przedstawiciele (Filip Rogal i Filip Habryn) 

przebrani za postacie z teledysku do 

piosenki „The Fox” uzyskali tytuł Miss i 

Mistera szkoły. 

Sprawdzian szóstoklasisty – 

przygotowywaliśmy się do niego długo, bo 

aż 6 lat. Chcieliśmy wypaść najlepiej i 

sprawić radość nauczycielom uczącym nas. 

Udało nam się zrealizować plan, gdyż 

średnia klasowa była bardzo wysoka i 

praktycznie wszyscy uzyskali dużą ilość 

punktów. 

Komers – nasza ostatnia dyskoteka 

w tym składzie i tym miejscu… 

Towarzyszyło nam wiele wzruszeń, ale 

równocześnie uśmiechu i radości. Na pewno 

zapamiętamy łzy, które pojawiły się w 

czasie oglądania prezentacji, słuchania 

piosenki „Ostatni raz z moją klasą”, gdy 

wszyscy zjednoczeni wraz z panią Anetą 

Bąchor i panią Basią Kocioł tańczyliśmy 

swój ostatni, wspólny taniec. Chciałyśmy 

zaznaczyć, że nawet nasi „klasowi faceci” 

się rozkleili.  

Ślubowanie klas pierwszych – mali 

i jeszcze zagubieni, ślubowaliśmy, że 

będziemy się uczyć sumiennie i wytrwale, w 

pełni wykorzystamy lata w tej szkole. Z 

perspektywy czasu, uważamy, że 

spełniliśmy obietnicę.  

Wspaniali nauczyciele – zawsze 

empatyczni, wyrozumiali i chętni do 

działania z nami pomagali nam odkrywać i 

poznawać otaczający nas świat i sfery życia. 

Jesteśmy im bardzo wdzięczni i 

chcielibyśmy, żeby wiedzieli, że doceniamy 

ich całą pracę. Dziękujemy! 

Śmieszne momenty na lekcjach i 

na przerwach – naszymi klasowymi 

„zabawiaczami” najczęściej byli Kuba 

Ziajka i Filip Habryn. Zawsze potrafili 

rozluźnić atmosferę, rozbawić uczniów do 

łez, a nawet nauczycieli. Na naszych 

lekcjach zawsze było zabawnie i 

pomysłowo. Zdarzenia takie jak: wyrzucanie 

kredek za okno z drugiego piętra, udawanie 

ninja w klasie, baletnicy przy tablicy, 

śpiewanie zabawnych piosenek na 

przerwach i lekcjach i wiele, wiele innych.  

Dzień Sportu 2012/2013  – wygrane 

rozgrywki sportowe w wielu konkurencjach, 

przysporzyły naszej klasie dużo radości. 

Jako miłośnicy sportu i aktywnego 

spędzania czasu, byliśmy dumni, bo mimo 

tego, że nie byliśmy tam najstarsi, 
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wygraliśmy rywalizację i możemy się 

nazywać najbardziej wysportowaną klasą w 

całej szkole. 

Klasowa maskotka – tak naprawdę 

pluszak przedstawia lemura, aczkolwiek my 

utrzymujemy, iż jest to surykatka. Wisi w 

naszej klasie i mamy z nią bardzo fajne 

wspomnienia. Kupiliśmy ją na początku tego 

roku szkolnego i towarzyszy nam przez całą 

szóstą klasę. Była także „użyta” na zabawie 

andrzejkowej i przyniosła nam szczęście w 

postaci wygranej. 

 

Końcówkę tego artykułu 

chciałybyśmy zadedykować naszym 

wychowawczyniom, obecnej i byłej, 

wszystkim nauczycielom oraz całej klasie. 

Uważamy, że tak zgrana klasa jak 

nasza nie istnieje i istnieć nie będzie. Teraz 

nadszedł dzień rozstania z murami 

szkolnymi i przejścia w nowy etap życia, 

jakim jest gimnazjum. Mamy nadzieję, że 

będziemy mogli kontynuować naukę w 

takim samym składzie, choć nie wiemy, czy 

to możliwe. Chcemy sprawić, aby nasza 

wizytówka, którą stworzyliśmy w szkole 

podstawowej świeciła jeszcze jaśniej.  

Naszym marzeniem jest, aby 

nauczyciele wspominali nas jak najlepiej i 

oglądając nasze dalsze działania byli dumni, 

że wychowali takich ludzi. My chcielibyśmy 

im wszystkim podziękować za te wszystkie 

lata i obiecujemy, że ta klasa, którą tutaj 

stworzyliśmy, nigdy nie przestanie istnieć, 

nic nie stanie nam na drodze, pokonamy 

wszystkie przeszkody, bo będziemy iść 

przez życie mając w głowie słowa pani 

Anety Bąchor „ Jesteście najwspanialsi, 

nigdy nie miałam takiej klasy”. 

 

Karolina Frączek, Marysia Szarszewska kl. 6c 
 

 

 

 

 

 

Lubicie książki przygodowe? Jeśli 

tak, doskonale traficie sięgając po książkę 

pt. Percy Jackson i złodziej pioruna Ricka 

Riordana, którą chciałabym wam serdecznie 

polecić. Opowiada o 12-letnim chłopcu, 

który okazuje się być herosem. Kiedy Zeus – 

król bogów oskarża go o kradzież pioruna, 

jego życie zmienia się nie do poznania. 

Percy wyrusza w podróż do krainy Hadesa. 

Czy mu się uda, komu tak naprawdę może 

ufać i najważniejsze, czy odzyska to co 

skradzione? 

Chcesz się dowiedzieć – przeczytaj! 

 
Klaudia Struzik kl. 6a 

Zachęcam Was do przeczytania 

książki Hanny Ożogowskiej pt. Dziewczyna 

i chłopak, czyli heca na 14 fajerek. 

Historia opisana w książce jest zupełnie 

nieprawdopodobna. Rodzeństwo Tosia i 

Tomek, przypadkiem muszą zamienić się 

rolami – dziewczynka na wakacje trafia do 

kuzynów, mieszkających w leśniczówce, a 

Tomek do domu kuzynek na Mazurach. 

Tosia musi udawać swojego łobuzowatego 

starszego brata, a Tomek całe wakacje 

chodzi… w spódniczce, bo „jest” Tosią. 

Książkę bardzo dobrze się czyta, ale za nic 

nie chciałbym znaleźć się na miejscu 

bohaterów.  

 
Szymon Król kl. 6a
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Kącik  młodego twórcy 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ten wiersz został wyróżniony w kategorii 

literackiej konkursu „Najpiękniejsze miejsca 

Wolbromia i okolic”. 

 

WOLBROM 
 

Wolbrom jest malutki,  

ale za to wspanialutki. 

I powiem Wam szczerze, 

Że się z tego cieszę, 

Że się tu kształtuję oraz wychowuję. 

 

Jest tu wiele ulic i uliczek, 

Zabytkowe dwa kościoły oraz kamienice. 

Fontanna latem bryzą swoją chłodzi, 

i każdy z miłą chęcią do niej tu przychodzi. 

Park i basen też się cieszą sławą, 

bo dzieci z rodzicami ochoczo się tam 

bawią. 

 

W moim mieście kochanym  

mam też Dom Kultury, 

Tam dzieci występują, śpiewają i tańcują. 

I jest także Służba Zdrowia, 

Która zawsze z pomocą  

jest nam przyjść gotowa. 

 

Super jest więc miasto moje, 

Nie za duże, lecz w sam raz. 

Więc zapraszam do zwiedzania 

I miłego oglądania! 

 
Julia Senator kl. 5a 

 

Lato wszędzie... 

 

Jest w Polsce taka pora roku, 

w której  wszystkiego jest po trochu 

Czasem pada deszcz i burza zagości z 

piorunami, 

raz jest chłodno, a za chwilę  

zmagamy się z upałami 

Nie szukaj w kalendarzu, lecz wiedz to, 

że ta pora roku nazywa się lato! 

 
Gabriela Rogalska kl. 5b 

 

    Wakacje 

 

Już we wrześniu marzymy o tym, 

jak to będzie beztrosko i miło, 

Kiedy do szkoły się nie będzie chodziło. 

Gdy do południa można będzie spać, 

I lekcji nie trzeba odrabiać. 

Cieszmy się - droga doń niedaleka, 

A na wakacje każdy z utęsknieniem czeka. 

 
    Gabriela Rogalska kl. 5b 

 

 

 

Wakacje w poezji 

 

Jechać na wakacje czas 

Rodzice tankują już gaz. 

Pakujcie swoje walizki 

I jedźcie odwiedzić bliskich 

Mocno ich uściskajcie 

o wakacjach porozmawiajcie 

Bo dużo czasu nie macie 

Jeśli wiele zobaczyć chcecie. 

 
Paulina Kuś, Nikola Gnatowska kl. 5b 

 

Tata 

Tata to na ogół osoba mało doceniana, 

Choć przecież przez dzieci bardzo kochana, 

To tatuś zarabia na nasze szkolenie,  

Zarabia również na mieszkanie, jedzenie. 

 

Nawet życie za nas odda,  

Nigdy w swym trudzie się nie podda, 

Ja go za to bardzo szanuję,  

Bo dzięki niemu dobrze się czuję. 

 
Marcin Pijaj kl. 6c 
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Kącik języka angielskiego 
 

1. Podpisz owoce: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

…………………………………………………………………………………………………... 

 

2. Jakie to wyrazy? 

                                       likm              tasl           asadl            ttbuer 

        

3.  Uzupełnij: 

                       da_ _er          ar_ i_ t              expl_ r_r             sc_ent_st             co_medi_n 

 

4. Ułóż zdania z powyższymi nazwami zawodów. 

1 ………………………………………………………………………………………… 

2 ………………………………………………………………………………………… 

3 ……………………………………………………………………...……….………… 

4 ……………………………………………………………………...………….……… 

5 ………………………………………………………………………………………… 

 

5. Uzupełnij luki w pytaniach 

1 ………….. your name? 

2. How are ……..? 

3. How ………. are you? 

4. Do you  …………… apple? 

5. Where do ………. live? 

 

6. Odpowiedz na powyższe pytania. 

1…………………………………………………… 

2…………………………………………………… 

3…………………………………………………… 

4…………………………………………………… 

5…………………………………………………… 

 

7. Który wyraz nie pasuje do pozostałych? Jaka to kategoria? 

cupboard           egg         chair            bin              -   ……………………………….   

                     

jeans          trainers          computer          skirt       -    ………………………………..    

                     

dog             lamp          cat             hamster            -    ………………………………….      

                   
                                                                                       Klaudia Struzik i Anita Bałazy kl. 6a 
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Kącik języka niemieckiego 
 

1. Ułóż zdania z podanych wyrazów (cz. Perfekt) 

1. Betten habe gemacht ich . 

 

………………………………………………………………………………………… 

2.  aufgestanden bist um Uhr 7 du . 

 

………………………………………………………………………………………… 

3. ist gegangen er Oma zur . 

 

………………………………………………………………………………………… 

4. haben telefoniert się . 

 

………………………………………………………………………………………… 

 

2. Co znaczą zdania z zadania pierwszego? 

1. ………………………………………………………………………………………… 

2. ………………………………………………………………………………………… 

3. ………………………………………………………………………………………… 

4. ………………………………………………………………………………………… 

 

3. Znajdź nazwy zwierząt. 

 

Lshvlallöwekdnjschweindvnfietigersciwuovbupapageidsavksavhundsohguiwhir

hkaninchenrwhhhhhhghuqpapfelkvefkatzejli 
 

4. Nazwij niemieckie marki aut (loga). 

 

………………………………………………………………………………………………….. 

 

5. Podpisz i pokoloruj zwierzątka. 

 

 

 

 

 

 

 

…………………………………………………………………………………………………... 
Marcin Pijaj kl. 6c 
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Kółko języka niemieckiego 
 

W tym roku 

szkolnym prężnie działało 

w naszej szkole kółko 

języka niemieckiego, w 

którym brali udział 

uczniowie kl. 5 i 6. 

Oto uczestnicy: Emilia 

Krężel, Zuzia Statuch, 

Mikołaj Starzyk, Bartosz 

Duch, Daria Grzeszczyk, 

Ola Żyła, Maciej Gamrot,  

Anita Bałazy,  Klaudia 

Struzik, Ola Trólka, Kuba 

Substelny, Patrycja Pałka, 

Piotr Kurta. 

Uwieńczeniem 

naszych spotkań było 

przedstawienie teatralne 

pt. „Aschenputtel”, które 

sfilmowaliśmy i 

zgłosiliśmy do udziału w 

konkursie „DaF- Kenner 

auf der Bűhne”, 

zorganizowanym przez 

„Wydawnictwo Szkolne 

PWN” i Instytut 

Goethego. 

Jesteśmy bardzo 

zadowoleni z 

uczestnictwa w kółku i 

dziękujemy  pani Małgosi 

Łaksie, która wytrwale 

nas przygotowywała do 

występu.  

Nasze doświadczenia 

wykorzystaliśmy 

przygotowując młodszych 

kolegów z klas trzecich 

do ich debiutu w 

przedstawieniu pt.: „Alex 

bei der Schneekőnigin”. 

Po raz pierwszy 

wcieliliśmy się w role „instruktorów teatralnych”, co było dla 

nas nowym, ciekawym doświadczeniem.  Przedstawienie klas 

trzecich oglądały dzieci z klas 1-2.   

Młodzi aktorzy z klas 3a i 3b wypowiedzieli się tak: 

Laura: Uczyliśmy się od klas szóstych bardzo dużo 

pożytecznych rzeczy. 

Kuba: Wszyscy się bardzo dobrze bawiliśmy. 

Bolek: Dobrze bawiąc się, również się uczyliśmy.  

Nikola: Przede wszystkim bardzo nam się podobało.

 

 

                 

     
Zuzanna Statuch, Emilia Kężel kl. 6a  
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10 kwietnia 2014 r. w naszej szkole odbył się międzyszkolny  konkurs matematyczny 

„Mały Mistrz Matematyki” XI edycja dla klas 1-3. 

 

W klasach pierwszych 4 uczniów uzyskało maksymalną liczbę punktów i zdobyło I miejsce: 

Jakub Batko kl.1a - opiekun p. B. Starzyk 

Julia Ciepał kl.1c - opiekun p. A. Gajowiec 

Matylda Ziółko kl.1c - opiekun p. A. Gajowiec 

Szymon Cybulski kl.1c - opiekun p. A. Gajowiec 

  

W klasach drugich uczniowie zajęli następujące miejsca: 

I miejsce:  Julia Dziuba - opiekun p. A. Gardeła 

II miejsce: Aniela Paulewicz - opiekun p. K. Mąka 

III miejsce: Igor Pawłowski - opiekun p. K. Mąka 

  

W klasach trzecich uczniowie zajęli następujące miejsca: 

I miejsce: Jakub Pielka - opiekun p. B. Kocioł 

II miejsce: Natalia Konieczna - opiekun p. B. Kocioł 

III miejsce: Krzysztof Borówka - opiekun p. M. Osmenda 

 
Redakcja 

 

Międzyszkolny Konkurs Języka Angielskiego 

o Puchar Burmistrza Miasta  i Gminy Wolbrom – rozstrzygnięty! 
 

Po raz pierwszy  w ośmioletniej 

historii Międzyszkolnego Konkursu Języka 

Angielskiego o Puchar Burmistrza - finał 

odbył się nie w naszej szkole, lecz w 

Zespole Szkół pod Lasem, a to ze względu 

na wiele zadań, którym musi sprostać nasza 

szkoła w ramach projektu Comenius. W tym 

roku po raz pierwszy do konkursu mogły 

przystąpić także klasy 1-3. Przygotowaniem 

dzieci do konkursu zajęły się panie Barbara 

Olewińska i Marzena Miłek. 

Naszą szkołę 14 kwietnia 

reprezentowało aż sześciu uczniów z klas 4-

6 i trzech z klas 1-3. Uczestnicy mieli za 

zadanie rozwiązanie testu składającego się z 

jedenastu obszernych poleceń. Każdy z 

trzydziestu młodych lingwistów musiał 

wykazać się: znajomością słownictwa, 

gramatyki oraz wiedzy kulturowej o krajach 

anglojęzycznych. 

Podczas przerwy pomiędzy wręczaniem 

nagród organizatorzy starali się umilić czas 

oczekującym i udało się, gdyż uczestnicy 

mogli podziwiać młodych piosenkarzy i 

oglądać filmy o Wielkiej Brytanii. 

 

Oto wyniki osiągnięte przez uczniów naszej szkoły: 

Z klas 1-3:  III miejsce Łukasz Zaręba z kl. 3b. 

Z klas 4- 6: I miejsce Kinga Błaut kl. 5b, 

II miejsce Marcin Pijaj kl. 6c. 
Dyplomy laureatów z naszej szkoły otrzymały: Zofia Kuś i Michalina Haberka z kl. 6c, 

a dyplomy finalistów: Dawid Pacia kl. 5a i Julia Czernek kl. 6c. 
Marcin Pijaj kl. 6c 
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Konkurs o Henryku Sienkiewiczu 
 

28 kwietnia 2014 roku odbył się konkurs o życiu i twórczości Henryka Sienkiewicza. 

Trzeba było znać życiorys Henryka Sienkiewicza i przeczytać jego nowelę „Latarnik”. 

Największą wiedzę zaprezentowali i zdobyli:  

I miejsce: Marcin Pijaj z kl. 6c 

II miejsce: Zofia Matejkiewicz z kl. 6b 

III miejsce: Kinga Błaut z kl. 5b 
Wiktoria Barczyk kl. 4a, 

Zosia Lenart kl. 5a 

 

 

Woda jako środowisko życia 

 
 

W Szkole 

Podstawowej nr 1 w 

Olkuszu uczniowie naszej 

szkoły, przygotowani 

przez panią Izabelę 

Klimek, uczestniczyli w 

Powiatowym Konkursie 

Przyrodniczym Woda 

jako środowisko życia.  

Drużyna z naszej 

szkoły w składzie: Kałwa 

Kajetan 6b, Lenart 

Zofia 5a i Liszewska 

Karolina 6b zdobyła II 

miejsce. Tak więc 

udowodnili, że ich wiedza 

na temat wody i jej 

mieszkańców jest bardzo 

duża.  

 
Zosia Lenart,  

Zuzia Lasota kl. 5a 
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Szkolne zmagania o tytuł Mistrza Ortografii 
 

W naszej szkole 29 maja odbył się 

Szkolny Konkurs Ortograficzny o tytuł  

Mistrza Ortografii dla klas 4 - 6. 

Przeprowadziły go panie Aneta Piekarska i 

Anna Pałka. Najbardziej „bezbłędnym” 

uczniem w szkole okazał się Szymon Król z 

klasy 6a. To nie pierwszy ortograficzny 

sukces Szymona, który i w tym roku 

pokonał kilkudziesięciu uczestników. Drugie 

miejsce zajęła Julia Myszor z klasy 4b, 

trzecie miejsce przypadło Michalinie 

Haberce z klasy 6c. Zadania były 

różnorodne. W jednym trzeba było wpisać 

litery ch i h, w innym należało rozwiązać 

ortograficzną krzyżówkę, a najważniejsze 

było dyktando zawierające wiele 

ortograficznych pułapek. Poniżej 

prezentujemy niektóre konkursowe zadania. 

Sprawdź się! 

 

Uzupełnij podane wyrażenia literami h lub ch. 

…art du…a 

re…abilitacja …orego 

u…wyt  …ydrantu 

…ińska  …herbata 

…usteczka  …igieniczna 

bo…ater a nie t…órz 

…arcerz i zu… 

 

Wpisz rz, ż lub sz. 

.....adki p....y....ąd                                         p.....enny chleb 

mosię....ny dzban                                          mę.....ny ryce...... 

czerwona po...eczka                                      długoterminowa po....yczka 

wie...chołek góry                                          r….enie koni 

 

Uzupełnij ó lub u. 

b...kiet kwiat...w                                          czerwona tr...skawka 

sk...rzana k...rtka                                         płacić rach...nek w sklepie 

słoneczne przedpoł...dnie                            zorganizować k...lig 

instr...menty m...zyczne                              słodkie jabł...szko 

 
Zosia Lenart kl. 5a 

 

Nasza szkoła na Festiwalu Teatrów Dzieci i Młodzieży „Bajdurek” 
 

W naszej szkole mamy cudownych i 

utalentowanych aktorów i aktorki. 

Potwierdzają to ich wyniki w konkursach. W 

maju w Domu Kultury w Wolbromiu odbył 

się prestiżowy powiatowy konkurs teatralny 

„Bajdurek”. Rywalizacja była bardzo 

zawzięta. Zaprezentowało się wiele 

zespołów teatralnych z powiatu olkuskiego. 

Każdy miał przygotowany piękny spektakl, 

ciekawe dekoracje, kostiumy. Jury złożone z 

zawodowych aktorów zadecydowało o 

zwycięstwie grupy z Poręby Dzierżnej ze 

spektaklem Alicja w krainie czarów. Nasza 

szkoła, reprezentowana przez uczniów z 

koła teatralnego klas 1-3, zajęła wysokie 

trzecie miejsce! Przedstawili spektakl Kot w 

butach. Przygotowały ich panie: Agnieszka 

Gardeła, Agnieszka Kołodziej oraz  Aneta 

Gajowiec. Gratulujemy sukcesu i życzymy 

dalszych pięknych spektakli! 

 
                                                                    Patrycja Pałka kl. 5a 
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Konkurs fotograficzny rozstrzygnięty! 
 

9 czerwca 2014 został rozstrzygnięty 

konkurs fotograficzny pod hasłem: 

„Najpiękniejsze miejsca Wolbromia i 

okolic”. Komisja w składzie: Szymon Król, 

Patrycja Pałka i Gabriela Rogalska oceniała 

piękne zdjęcia przysłane przez naszych 

uczniów. Wszystkie były bardzo ładne, ale 

wyróżniliśmy: Karolinę Balik z kl. 5b, 

Julię Senator  z kl. 5a i Darię Grzeszczyk 

z kl. 6a.  

Julia Senator została również wyróżniona 

za wiesz o Wolbromiu. 

 
Szymon Król, kl. 6a, Patrycja Pałka, kl.5a, Gabrysia Rogalska, kl. 5b 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fot. Karolina Balik 

 

 

 

 

 

              Fot. Daria Grzeszczyk 

 

 

 

   

 

Fot. Julia Senator 
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Przyrodnicze to i owo  
 

Co to znaczy prawdziwa szybkość? 

Rzecz o  najszybszych zwierzętach świata 
 

Zastanawiałeś się kiedyś, jakie żywe 

stworzenie potrafi rozwinąć najpotężniejszą 

prędkość? Na pewno nie jest to człowiek, 

który umie biec najwyżej 40-45 km/h. 

Szybkimi stworzeniami są zwierzęta wodne, 

bowiem rekin tygrysi pływa nawet z 

prędkością ok. 70 km/h. Zdumiewające jest 

to, iż niektóre ptaki potrafią zawisać w 

powietrzu, znany z tego jest koliber - 

najmniejszy ptak świata, który potrafi 

wykonać pięć machnięć skrzydłami na 

sekundę. 

Jednak najszybszym zwierzęciem lądowym 

jest gepard - mieszkaniec afrykańskich 

sawann, który osiąga podczas biegu 

prędkość aż 120 km/h. Jako drapieżnik może 

dogonić każdą ofiarę. 

Natomiast najszybszym zwierzęciem świata 

jest sokół. Ten ptak potrafi podczas 

pikowania lecieć nawet 320 km/h. 

 
Marcin Pijaj kl. 6c 

 

Uwaga na trujące grzyby! 
 

Wakacje to czas częstych wypraw do 

lasu, a jak las to i zbieranie grzybów. W 

polskich lasach jest ich dużo, nie wszystkie 

jednak nadają się do zbierania i jedzenia. 

Każdego roku, gdy zbliża się grzybowy 

sezon, słyszymy ostrzeżenia przed trującymi 

grzybami. Na które musimy uważać i pod 

żadnym pozorem ich nie zjadać, a które 

możemy zbierać bez obaw? Pamiętajcie, aby 

na grzybobranie zawsze chodzić z osobą, 

która na grzybach się zna i  zabierajcie ze 

sobą atlas grzybów. 

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
    Muchomor czerwony – uwaga!                    

 

 

 
Zosia Lenart kl. 5a 
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    WYCIECZKOWO 

 
Byłem na kanonizacji papieża – Polaka. 

 
Chciałbym opowiedzieć o mojej 

pielgrzymce do Włoch na kanonizację Jana 

Pawła II, którą odbyłem na przełomie 

kwietnia i maja br. 

24 kwietnia wyruszyliśmy w kierunku Italii. 

Jechaliśmy cały dzień, przez bardzo 

różnorodne regiony – od morawskich pól 

rzepaku (Morawy to region we wschodnich 

Czechach) po karynckie Alpy (przy granicy 

austriacko – włoskiej). 

Następnego dnia pojechaliśmy dalej w głąb 

Włoch – w kierunku Sieny. W Sienie 

zwiedziliśmy gotycką katedrę – była 

zbudowana naprzemiennie z białego i 

czarnego kamienia – co dawało efekt 

„pasków”. Na starówce była ogromna ilość 

ludzi; przeszkadzało mi to. Tu bije 

prawdziwe serce Toskanii (jednego z 

najładniejszych włoskich rejonów). Potem 

jeszcze poszliśmy do sanktuarium św. 

Katarzyny ze Sieny – ładne, wewnątrz 

barokowe, na zewnątrz renesansowe, ale 

moim zdaniem przereklamowane. Co 

ciekawe, w Sienie odbywa się też 2 razy do 

roku (w lipcu i w sierpniu) tzw. palio 

(wyścig konny, jest 17 jeźdźców, 

reprezentujących dzielnice). 

Po trzech godzinach spędzonych w mieście  

odjechaliśmy 130 km na południowy 

wschód, do Asyżu. Tam odwiedziliśmy 

gotycką bazylikę św. Franciszka i gotycki 

kościół św. Klary. Wszędzie dużo turystów. 

W sobotę wreszcie pojechaliśmy do Rzymu. 

Pierwszym punktem była Bazylika św. 

Pawła za Murami. Jej osobliwością było 266 

medalionów z głowami papieży – od św. 

Piotra do Franciszka. Podobało mi się, 

aczkolwiek bardzo dużo turystów. Potem 

poszliśmy do Koloseum – rzymskiej areny z 

I w. – tam walczyli ze zwierzętami 

chrześcijańscy gladiatorzy. Nie podobało mi 

się – moim zdaniem przereklamowane – 

pusty szkielet i tyle. Zaraz poszliśmy do 

fontanny di Trevi – ścisk niesamowity, a my 

z 4 torbami i 2 krzesłami... Klasycystyczna 

budowla (XVIII w.) podobała mi się. Po 

obejrzeniu fontanny, przeszliśmy do 

Watykanu – na nocne czuwanie.  

 
Msza kanonizacyjna zaczęła się o 10.00. O 

10.15 papież ogłosił Jana Pawła II i Jana 

XXIII świętymi! Po dwóch godzinach ludzie 

zaczęli pchać się, aby zrobić zdjęcie 

Franciszkowi w papamobile – to było 

niesamowite! 

Następnego dnia pobudka o 5 i wyjazd do 

Rzymu na mszę dla Polaków i zwiedzanie 

Bazyliki św. Piotra na Watykanie. Staliśmy 

w tłumie dwie godziny, aż w końcu 

weszliśmy – msza zaczęła się godzinę po 

naszym przyjściu (o 10). Msza była 

koncelebrowana po polsku i włosku 

równolegle. Po Eucharystii weszliśmy do 

Bazyliki św. Piotra – drugiego największego 

kościoła świata (bazylika XVI-XVII 

wieczna, ale pierwszy kościół stał tu w IV 

wieku). W środku mi się podobała – 

zobaczyliśmy wiele sławnych zabytków. 

Widzieliśmy też trumnę św. Jana Pawła II. 

Nie wiem, jak opisać ten kościół – tam 

trzeba być! Za to następnego dnia czekały na 

nas prawdziwe atrakcje! 

Po wczesnym wyjeździe udaliśmy się na 

Monte Cassino. Bardzo podobała mi się 

trasa (nazwałem ją nawet małą 

Transfogaraską – tak nazywa się rumuńska 

droga z ogromną ilością zakrętów 8 razy 
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dłuższa od trasy we Włoszech). Klasztor nie 

był bardzo ładny, zniszczony w 1944 i 

odbudowany (pierwszy klasztor stał tu w VI 

wieku). Później zeszliśmy na polski 

cmentarz. Obejrzeliśmy groby Polaków, 

poległych tuta. Są to proste, powojenne 

betonowe płyty. Później pojechaliśmy do 

Pompei, gdzie jest XIX-wieczna bazylika 

MB Różańcowej. Aż trudno było mi 

uwierzyć, że to nie jest XVIII wiek, tylko 

klasyczny przykład neobaroku – tam też 

należy być! Potem pojechaliśmy do 

Neapolu. Pierwsze wrażenie: FUJ! Szliśmy 

wąskimi uliczkami, na których byli 

sprzedawcy owoców i wody, dzieci biegały. 

Do tego połowa Neapolitańczyków na 

motocyklach, nawet 9 – latki jeździły. 

Następnego dnia mieliśmy mieć audiencję u 

Papieża – ale została zastąpiona bazyliką św. 

Jana na Lateranie i bazyliką MB Śnieżnej. 

W pierwszej z nich (XV w., a pierwszy 

kościół stał tu w IV wieku) podobało mi się, 

m.in. dlatego, że widzieliśmy Św. Bramę – 

drzwi otwierane przez papieża raz na 50 lat. 

Co ciekawe, to właśnie ona uważana jest za 

najważniejszą na świecie, a nie Bazylika św. 

Piotra, bo to właśnie na Lateranie do XIV w. 

rezydowali papieże. 

Zanim doszliśmy do Santa Maria Maggiore 

(bazylika MB Śnieżnej), zaszliśmy na święte 

schody – liczą 28 stopni i są pokryte 

drewnem. Wolno wchodzić po nich tylko na 

kolanach, bo tymi schodami szedł Jezus 

prowadzony do Piłata. Potem poszliśmy do 

romańsko-gotyckiej bazyliki MB Śnieżnej, 

nie tak interesującej jak Lateran. Ale trzeba 

przyznać, że to jeden z niewielu tak dobrze 

zachowanych zabytków (nie była ona nigdy 

zniszczona). Przed Santa Maria Maggiore 

doświadczyłem też zabawnej sytuacji, bo 

napis przy straganie głosił: „TANIEJ NIŻ W 

BIEDRONCE!!!” (po polsku, ponieważ było 

dużo Polaków).  

Po bazylice i standardowym przejechaniu 

metrem na Anagninę, wsiedliśmy do 

autokaru i skierowaliśmy się w kierunku 

Padwy. Droga wiodła przez niezwykle 

malownicze Apeniny (niestety padał 

deszcz). Gdy wieczorem mówiliśmy 

różaniec, jeden z chłopaków pomodlił się za 

wygraną Chelsea w meczu z Atletico (jak się 

później okazało, przegrali). Następnego dnia 

pojechaliśmy do Padwy (XIII-wieczna 

bazylika św. Antoniego). Było bardzo 

ciekawie, obejrzeliśmy prezentację na temat 

kościoła i obejrzeliśmy „rynek” i park. 

Zdziwiła mnie taka ilość Hindusów – skąd 

oni się tu wzięli? 

Około 13.00 opuściliśmy Padwę i 

skierowaliśmy się do Polski! Tak skończyła 

się moja pielgrzymka na kanonizację 

polskiego papieża. 
Szymon Król, kl. 6a 

 

Plecionkowe cudeńka i inne atrakcje… 
 

29 kwietnia  odbyła się wycieczka 

kół regionalnego i dziennikarskiego do 

Wygiełzowa, miejscowości w powiecie 

chrzanowskim, która słynie z ciekawego 

skansenu, dzięki któremu możemy się 

przenieść w dawne czasy i poznać, jak żyło 

się i pracowało w dawnej wsi. 

Celem wycieczki było zapoznanie z kulturą i 

tradycjami, które były kiedyś kultywowane. 

40 –stu uczestnikom wyprawy towarzyszyły 

panie: Anna Pałka, Katarzyna Mąka, Aneta 

Piekarska i Edyta Kołodziej  

W ramach wycieczki  

uczestniczyliśmy w warsztatach 

Plecionkarskie cudeńka z papierowej 

wikliny, gdzie tworzyliśmy wspaniałe 

koszyki z papierowej wikliny. Dokładnie tak 

samo, jak wyplatano je w dawnej wsi z 

prawdziwych gałązek. Duże wrażenie zrobił 
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na nas  spacer po skansenie, w czasie 

którego odwiedziliśmy wiele starych chat, 

zobaczyliśmy narzędzia pracy dotąd nam 

nieznane. Podczas warsztatów z plecionki 

dowiedzieliśmy się wiele o wikliniarstwie. 

Pani przewodnik pokazała nam dużo 

ciekawych przedmiotów, były to głównie 

koszyki z wikliny i papieru. Po zakończeniu 

zwiedzania zaszliśmy do dworku 

szlacheckiego, gdzie kiedyś rezydentem był 

pan Browski. Tam podziwialiśmy rzadko już 

widziane zdobione piece kaflowe oraz 

piękne dziewiętnastowieczne meble. 

Pełni wrażeń, a poza tym głodni, udaliśmy 

się na zaplanowane ognisko. Tam 

usmażyliśmy kiełbaski i zjedliśmy je z 

wielkim apetytem. 

Według nas wyprawa  była 

wspaniała i ekscytująca. Za rok też można 

byłoby się tam wybrać, bo wiele jeszcze 

zostało do zobaczenia. Być może wtedy 

dowiemy się jeszcze więcej. 

 
Marcin Pijaj, Maciej Gamrat, Jakub Ziajka kl. 6c 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Szlakiem świętego Jakuba 

 

Zaczęła się wiosna, więc jak co roku 

uczniowie naszej szkoły wzięli udział w 19. 

rajdzie wiosennym.  23 maja wyruszyliśmy 

z paniami: Marią Osmendą, Edytą Oleksy, 

Beatą Kośmider i Edytą Kołodziej na 

wiosenną wędrówkę. Pojechaliśmy 

autobusem na miejsce zbiórki w Osieku,  
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a potem ruszyliśmy szlakiem 

świętego Jakuba prowadzącym do Olkusza. 

Długo szliśmy przez las i podziwialiśmy 

przyrodę. Przebyliśmy w ten sposób 9 

kilometrów. Było bardzo gorąco, ale przez 

całą drogę towarzyszył nam dobry humor.  

Gdy zobaczyliśmy miasto, weszły w nas 

nowe siły. Miło spacerowało się nam 

uliczkami Olkusza. Kiedy ujrzeliśmy 

fontannę na rynku olkuskim, od razu do niej 

podbiegliśmy i zaczęliśmy się chlapać. Kilka 

osób było naprawdę mokrych! Rajd 

zakończył się w Szkole Podstawowej nr 10 

w Olkuszu. Na miejscu czekał na nas 

poczęstunek złożony z kiełbaski, bułki oraz 

wody. Na mecie rajdu wzięliśmy udział w 

konkursach wiedzy o Jurze Krakowsko – 

Częstochowskiej, historii Olkusza, 

znajomości znaków topograficznych. Po 

odpoczynku wyruszyliśmy autobusem w 

drogę powrotną. Zapraszamy wszystkich do 

uczestnictwa w rajdach szkolnych. Warto na 

nie chodzić, bo zawsze się dobrze bawimy. 

 
                                                        Patrycja Pałka kl. 5a i Gabrysia Rogalska kl. 5b 

 

 

Wycieczka do Gniezna, Biskupina i Poznania 
 

W dniach 26-28 maja 2014 r. klasy 

czwarte wybrały się na długo planowaną 

wycieczkę do Biskupina, Gniezna i 

Poznania. Pomimo tak dalekiej trasy 

wszyscy wytrwali kondycyjnie, uczestnicząc 

w bardzo bogatym programie. Pierwszego 

dnia przyjechaliśmy do 

Kruszwicy, zwiedzając 

Mysią Wieżę, Muzeum 

Kolejki Wąskotorowej. 

Bardzo przyjemna dla 

wszystkich była podróż 

kolejką wąskotorową do 

Wenecji, gdzie uczniowie 

zwiedzali ruiny zamku 

Diabła Weneckiego. 

Wieczorem podczas zajęć 

sportowych na boisku, 

zostaliśmy napadnięci 

przez miejscowych 

kowbojów, którzy 

przywieźli ze sobą wiele 

ciekawych propozycji 

zabawy np.: dojenie krowy, 

rzucanie lassem, jazda 

konna i wspólny mecz piłki nożnej.  

Muzeum Archeologiczne w Biskupinie, to 

miejsce, które każdy powinien zobaczyć. 

Przeżyliśmy tam niesamowite chwile. 

Podobne wrażenia wywołała Katedra 

Gnieźnieńska, Muzeum Pierwszych Piastów 

i bardzo nowoczesne Muzeum Początków 

Państwa Polskiego. 

Poznań przywitał nas deszczem, ale 

Koziołki na Ratuszu zdołaliśmy zobaczyć o 

12 w południe. Przedstawienie Makiety 

Dawnego Poznania przybliżyło czasy 

naszych przodków. To była bardzo cenna 

lekcja historii.  

Z wycieczki przywieźliśmy mnóstwo 

wspomnień i wrażeń. 

 
Czwartoklasiści 
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Piękny Wrocław zachwycił piątoklasistów! 

5a i 5b na klasowej wycieczce 
 

Wrocław jest jednym z najstarszych 

miast Polski. Położony nad rzeką Odrą i 

czterema jej dopływami zachwyca piękną 

zabudową. Jest historyczną stolicą Śląska. 

To właśnie tam wybraliśmy się na 

wycieczkę wspólnie z naszymi 

wychowawczyniami: panią Edytą Oleksy i 

panią Renatą Kaczmarczyk. 

Wyjechaliśmy o godzinie 7
00

, niestety z 

drobnym opóźnieniem z powodu kłótni o 

miejsca w autobusie. Około godziny 

dziewiątej przyjechaliśmy do Mosznej, w 

której z zewnątrz zwiedzaliśmy zamek i 

ogród zamkowy. Według mnie było tam 

cudownie. Zamek wyglądał jakby został 

wręcz wyjęty z bajki. Następnie wróciliśmy 

do autokaru i wyruszyliśmy dalej. Po jakiś 

dwóch – trzech godzinach drogi byliśmy we 

Wrocławiu. Tam spotkaliśmy się z panem 

przewodnikiem, który opowiedział nam o 

Wrocławiu i oprowadził  po  Starym 

Mieście. Dzięki niemu poznaliśmy historię 

miasta. Około godziny 15
30

 poszliśmy na 

lody. Były bardzo pyszne! A potem do 

restauracji „Niezłe ziółko” na obiad. 

Wszyscy byli zachwyceni i obiadem, i tym, 

że spotkaliśmy tam dwóch aktorów z serialu 

„Pierwsza miłość”. Byli to panowie: 

Wojciech Dąbrowski i Paweł Okoński. 

Niektórzy zrobili sobie z nimi zdjęcie, inni 

poprosili o autografy. Już trochę zmęczeni 

pojechaliśmy do naszego „TRIO 

HOSTELU”, w którym nocowaliśmy. Ale 

zanim poszliśmy do łóżek, wybraliśmy się 

do sklepu po prowiant na kolejny dzień. Po 

powrocie niektórzy poszli pod prysznic, inni 

spotkali się w pokojach i wygłupiali. O 

http://pl.wikipedia.org/wiki/Odra
http://pl.wikipedia.org/wiki/Śląsk
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godzinie 22
00

 zapadła cisza nocna, lecz nikt 

jeszcze nie szedł spać. Rano po pobudce 

zjedliśmy smaczne i pożywne śniadanie. I 

najciekawszy punkt programu – zwiedzanie 

„Panoramy Racławickiej”, która nas 

zachwyciła. Dalej pojechaliśmy do Ski 

Tawer-u, czyli najwyższego budynku 

Wrocławia. Jednak nie wszyscy odważyli się 

wyjechać na czterdzieste dziewiąte piętro i 

zostali z p. Renatą Kaczmarczyk w 

autobusie. Pani przewodnik zabrała nas 

jeszcze do przepięknego ogrodu 

japońskiego. O godzinie 12
00

 podziwialiśmy  

fontannę multimedialną. Ostatnim punktem 

było ZOO. Podobało się nam ono bardzo. Po 

tych atrakcjach  celem był już tylko 

Wolbrom, ale zatrzymaliśmy się jeszcze w 

McDonaldzie na posiłek. Wszystkim 

wycieczka się bardzo podobała. Było tam 

świetnie! Ci co nie pojechali, powinni 

bardzo żałować! 

                                    
Gabriela Rogalska kl. 5b 

Dlaczego wybraliśmy Warszawę? 

Trzydniowa wycieczka klas szóstych 

 
Warszawa to stolica naszego kraju - Polski. Słynie z wielu zabytków i jest wyjątkowa. 

Dlaczego? W czasie II wojny światowej została całkowicie zburzona, a po jej zakończeniu 

mieszkańcy odbudowali ją ogromnym wysiłkiem. Właśnie dlatego nasza klasa chciała 

zwiedzić to piękne miasto. 

 

Jakie były najlepsze momenty naszej 

wycieczki? Każdy ocenia to inaczej, oto 

niektóre opinie: 

 

Zuzia Adamek: Najlepszym momentem 

naszej wycieczki do Warszawy było 

zwiedzanie Pałacu Kultury i Nauki, gdyż 

wyjechaliśmy na trzydzieste piętro i 
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mogliśmy zobaczyć piękną panoramę 

miasta. 

Maciek Gamrat: Na mnie największe 

wrażenie wywarło Muzeum Powstania 

Warszawskiego. 

Wiktoria Dobromilska: W czasie wizyty w 

Muzeum Powstania Warszawskiego 

mogliśmy się poczuć, jak ludzie z czasów 

wojny, słychać było samoloty, które 

bombardowały ulice, odgłosy walk, jęki. 

Dlatego  ten moment uważam za 

najciekawszy. 

Marcin Pijaj: Ciekawym epizodem były 

również odwiedziny w dawnym więzieniu z 

czasów II wojny założonym przez  Gestapo - 

„Pawiaku”. Po tym okrutnym więzieniu 

oprowadzał nas dziewięćdziesięcioletni były 

więzień, który przeżył tą katorgę. 

Jakub Ziajka: Jednym z najlepszych i 

najciekawszych miejsc było Centrum Nauki 

Kopernik. Dowiedzieliśmy się dużo 

ciekawych rzeczy, przy tym świetnie się 

bawiąc. Wielkim rozczarowaniem dla nas 

było to, że nie mogliśmy wejść na Stadion 

 

 Narodowy, ponieważ trwały przygotowania 

do koncertu. 

Ola Żyła: Z dużym zaciekawieniem 

obejrzeliśmy warszawską Starówkę, Grób 

Nieznanego Żołnierza, Łazienki. Miejscem 

najbardziej zapamiętanym, głównie przez 

chłopców, będzie pewnie Muzeum Wojska 

Polskiego. 

Mieliśmy ogrom atrakcji w postaci 

zwiedzania zabytków i różnych instytucji. 

Rzecz jasna  najbardziej większości z nas do 

gustu przypadło Centrum Nauki Kopernik. 

Tam uczniowie mogli robić, to co 

najbardziej lubią - bawić się oczywiście. 

Nie brakowało również momentów, w 

których czuliśmy smutek i przerażenie. To w 

czasie zwiedzania ”wojennych muzeów”, 

jak i Nekropolii Powązkowskiej, gdzie 

zobaczyliśmy groby m.in.: Ryszarda 

Kuklińskiego, Tadeusza Zawadzkiego 

„Zośki”, „Alka” i „Rudego”. 

Podczas wizyty w Sejmie spotkaliśmy 

Roberta Biedronia, posła na sejm. Życzył 

nam udanej wycieczki.  

Swoim pięknem urzekły nas Łazienki 

Królewskie - dawna rezydencja Króla 

Stanisława Augusta Poniatowskiego. 

Dominowała tam sztuka klasycystyczna.  

Ciekawy okazał się przejazd metrem 

warszawskim. 

Do Wolbromia wróciliśmy pełni 

wrażeń i nowej wiedzy. Każdy zapamięta tą 

wycieczkę na długie lata. 

Chcielibyśmy również 

podziękować naszym 

opiekunkom, paniom: 

Anecie Bąchor, Beacie 

Kośmider, Izabeli Klimek, 

Lucynie Dymek, a także 

kierowcom za bezpieczną 

podróż i wytrzymanie z nami. 

 
 

 

Marcin Pijaj,  

Maciej Gamrat kl. 6c 
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Pielgrzymka klas drugich  
 

I Komunia Święta to zapewne 

wspaniałe wydarzenie. Wiedzą to uczniowie 

starszych klas, którzy już przystąpili do tego 

sakramentu. W tym roku  to dzieci z drugich  

przyjęły Pana Jezusa do swoich serc. Parę 

dni później drugoklasiści wybrali się na 

wycieczkę upamiętniającą to zdarzenie.  

Dzieci wyruszyły na pielgrzymkę 6 czerwca. 

Organizatorem  wyprawy był ksiądz 

proboszcz Zbigniew Luty, katecheci, siostra 

Borgiasza oraz rodzice naszych kolegów i 

koleżanek. Pierwszym punktem programu 

była Msza św. w Łagiewnikach. Następnie 

siostry Matki Bożej Miłosiernej oprowadziły 

uczestników wycieczki po katedrze i 

opowiadały o życiu św. Faustyny. Obejrzały 

również pokaz multimedialny. Potem 

wyruszyli do Kalwarii Zebrzydowskiej. Tam 

uczniowie dowiedzieli się wiele na temat 

powstania bazyliki. Potem czekało na nich 

rodzinne miasto Papieża Polaka – św. Jana 

Pawła II, Wadowice. Dzieci zwiedziły Jego 

dom oraz odwiedziły tamtejszy kościół.  

Nasi młodsi koledzy uważają, iż była to 

wspaniała, pełna wrażeń i wiedzy 

wycieczka, na którą każdy by się chętnie 

wybrał.  

                                                                                                                            Zosia Kuś  kl. 6c 

 

 

 

 

 

Wakacje muszą być aktywne! 

 
 

Jak już każdemu 

wiadomo, kończymy rok 

szkolny, a tym samym  

rozpoczynamy wakacje. 

Jeżeli nie chcesz ich 

zmarnować - spędź je 

aktywnie. A w jaki 

sposób? Zachęcamy do 

przeczytania tego 

artykułu! Może dzięki 

niemu wyciągniesz jakieś 

wnioski. Bo bardzo często 

tak się zdarza, że po 

początkowej radości z 

rozpoczynających się 

wakacji, przychodzi nuda 

i snucie się z kata w kąt. 

A komputer staje się 

jedynym przyjacielem. 

Aby tak się nie stało, 

warto zaplanować wakacyjne zajęcia. 

Wakacje to okres, w którym mamy wolne od szkoły, 

więc wstajemy o której godzinie chcemy. Ponieważ każdy ma 

swój rytm dnia, postanowiłyśmy zrezygnować  z ułożenia 

„szczegółowego planu dnia”. Gdy rano wstaniemy, najlepiej 

jest wypić połowę lub całą szklankę zwykłej wody mineralnej. 

Taka orzeźwiająca woda bardzo nas „rozbudza” i jesteśmy 

gotowi na dalsze czynności. Po śniadaniu najlepiej ubrać się w 

jakiś lekki strój, najlepiej sportowy, abyśmy czuli się 

swobodnie. Nie ma nic gorszego niż chodzenie do południa w 

pidżamie! Tak jak co rano około 45 min. zajmuje nam poranna 

higiena (mycie zębów, czesanie się itp.) Jeżeli słońce naprawdę 

dopieka, przed jakimkolwiek wyjściem należy posmarować się 

kremem z filtrem. Następnie proponujemy wyjście na dwór – a 

tam jest już masa możliwości spędzenia ciekawie czasu. 

Polecamy  zabawy z przyjaciółmi, jazdę na rolkach lub na 

rowerze, bieganie, granie w piłkę nożną lub w piłkę siatkową 

(można wspólnie zorganizować rozgrywki) lub po prostu 

spacer. W gorące dni można wybrać się na basen. Gdy 

wrócimy do domu, jeżeli jest to w godzinach wieczornych, 

najlepiej od razu wziąć kąpiel i poczytać książkę. 

 
Zuzanna Michalak i Karolina Balik kl. 5b         
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Wakacje naszych marzeń ... 
 

O wakacyjne plany i marzenia zapytałyśmy kilku uczniów naszej szkoły, gdyż 

jesteśmy ciekawe, co planują, jak chcieliby wykorzystać czas wakacyjnej swobody. 

 

CznB: Jakie masz plany na tegoroczne 

wakacje?  
Kacper Bujak: W te wakacje pojadę nad 

morze, będę tam się opalał i pływał. 

Julia Strzałka: W tym roku pojadę na 

wakacje do Paryża i będę tam dużo 

zwiedzać. 

Iza Staszkiewicz: Polecę do Londynu i będę 

zwiedzać różne zakątki miasta. 

Nicola Świerczek: Tegoroczne wakacje 

spędzę w Anglii przez pierwszy miesiąc u 

mojego kuzyna, a następny miesiąc spędzę 

w Szwajcarii również z moim kuzynem i 

mamą. 

Kasia Skuła: Pojadę dwukrotnie za granicę, 

na Wyspy Kanaryjskie oraz do Grecji i będę 

tam oglądać zabytki. 

CznB: Czy te wakacje spędzisz aktywnie? W 

jaki sposób?  

KB: Tak, spędzę je aktywnie pływając, 

biegając po plaży i grając w piłkę, kiedy 

będę nad morzem. 

JS: Tak, ponieważ w Paryżu będę zwiedzać 

różne atrakcje. 

IS: Na pewno spędzę je aktywnie pływając 

na basenie, zwiedzając i jeżdżąc konno. 

NŚ: Spędzę aktywnie obydwa miesiące 

uprawiając różne sporty i skacząc na 

trampolinie z kuzynem.  

KS: Tak, bo będę dużo zwiedzać i pływać. 

CznB: Gdzie chciałbyś pojechać na 

wymarzone wakacje i co byś tam robił? 

KB: Chcę pojechać do Brazylii na Mundial i 

kibicować naszej drużynie. 

JS: Z chęcią odwiedziłabym Afrykę i 

pomagałabym biednym dzieciom. 

IS: Marzę o odwiedzeniu Ameryki, bo nigdy 

tam nie byłam i zwiedziłabym ten piękny 

kraj. 

NŚ: Ciekawie by było, gdybym odwiedziła 

Grecję, bo interesuje mnie ten kraj. 

KS: Chciałabym pojechać do Hiszpanii,  

zwiedzać różne obiekty i nauczyć się ich 

tańca. 

CznB: Czy w wakacje jedziesz na jakiś obóz 

lub kolonie? Jeśli tak na jak długo i jak 

planujesz spędzić tam czas? 

KB: Nie, nie jadę. 

JS: Pojadę na obóz żeglarski, na 1,5 

tygodnia i będę tam żeglować. 

IS: Jadę na obóz konny do Udorza, na 2 

tygodnie i spędzę tam czas z moimi 

przyjaciółmi jeżdżąc konno. 

NŚ i KS: Nie, żadna z nas nie jedzie na obóz 

ani kolonie. 

CznB: Dziękujemy serdecznie za rozmowę.  

Odpowiedzi są różne, bo przecież każdy ma 

inne plany na wakacje. Życzymy wszystkim 

bezpiecznych i udanych wakacji! 

 
Paulina Kuś, Nikola Gnatowska kl. 5b 

 

Miłość do koni od dzieciństwa… 
 

Jazda konna staje się coraz bardziej popularna, 

coraz więcej osób odkrywa w sobie 

zamiłowanie do koni i składa wizyty w 

stadninie. 

Trenerka jazdy konnej w stadninie koni 

arabskich „Ewex”, pani Marta Dyła udzieliła  

nam wywiadu, w którym opowiedziała o 

koniach i o swojej pracy. Zapraszamy do 

przeczytania wywiadu i odwiedzenia stadniny.  
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Czarno na Białym: Od ilu lat jeździ Pani 

konno i zajmuje się ich trenowaniem? 

Marta Dyła: Konno zaczęłam jeździć już 20 

lat temu, natomiast trenowaniem koni 

zajęłam się podczas studiów, gdzie mnie do 

tego fachowo przygotowano. 

CznB: Co Panią skłoniło do trenowania 

jazdy konnej? 

MD: Miłość do koni. Podczas gdy moje 

koleżanki woziły w wózku lalki, ja woziłam 

koniki. Po prostu wszędzie i zawsze były 

obecne w moim życiu konie. 

CznB: Na czym polega Pani praca? 

MD: Moja praca polega na trenowaniu koni, 

zajmowaniem się nimi i  prowadzeniu jazd 

konnych. 

CznB: Jak opiekować się końmi, aby nie 

zrobić im krzywdy? 

MD: Najlepiej jest poznać psychikę konia. 

Jeżeli będziemy działać zgodnie z tą 

psychiką, nie zrobimy koniowi krzywdy. 

CznB: Ile lat trzeba trenować, aby dojść do 

perfekcji? 

MD: To zależy od predyspozycji. Ci co je 

mają, nawet po pół roku intensywnego 

treningu dojdą do perfekcji, natomiast inni 

potrzebują rok czasem nawet dwa lata. 

CznB: Czy miała Pani jakieś zdarzenie 

związane z jazda konną, które zapamięta 

Pani do końca życia? 

MD: Nie przy pracy, ale przy koniach tak. 

Gdy byłam mała, jeździłam u pewnego 

rolnika, który miał sporo koni. Razem z 

koleżanką, podczas zganiania koni, 

poszłyśmy na sam koniec łąki, wsiadłyśmy 

na byle którego konia i popędziłyśmy całe 

stado. Jechałyśmy bez żadnych 

zabezpieczeń, a to był naprawdę szybki 

cwał. Myślę, że bez problemu można by to 

nazwać fruwaniem na koniu. 

CznB: Czy miała Pani styczność z końmi, 

których nie dało się ujeździć? 

MD: Tak naprawdę każdego konia da się 

ujeździć Są konie bardzo inteligentne, z 

którymi wystarczy popracować pół roku, ale 

są też takie, które potrzebują trzech lat 

treningu. To też zależy od intensywności i 

częstotliwości treningu. Powinno się 

pracować z koniem kilka godzin dziennie, 

codziennie. 

CznB: Co jedzą konie wyścigowe? 

MD: Konie wyścigowe posiadają specjalne 

diety. Polegają one na tym, że koń dostaje 

małe objętościowo porcje, które są wysoko 

kaloryczne po to, aby nie zapchać żołądka, 

aby koń się nie roztył. 

CznB: Możemy Panią prosić, aby zachęciła 

Pani uczniów naszej szkoły do 

wypróbowania jazdy konnej? 

MD: Ja myślę, że każdy może przyjechać 

chociaż popatrzeć na  konie do stadniny. 

Jeżeli mu się spodoba, to zawsze może 

wsiąść na konia i spróbować. Jeżeli ktoś ma 

na to ochotę, zapraszam do stadniny koni 

arabskich w Trzyciążu. 

CznB: Dziękujemy bardzo. 

 
Patrycja Pałka kl. 5a, Gabrysia Rogalska kl. 5b 

 

 

 

Przedszkolaki w szkole - fotorelacja 
 

 

Pod koniec kwietnia gościliśmy dzieci 6 i 7 

letnie z Przedszkola nr 1 w Wolbromiu. To 

już kolejna wizyta przedszkolaków podczas 

której zapoznają się ze swoją przyszłą 

szkołą. Dzieci z wielką radością i 

zainteresowaniem uczestniczyły w 

zajęciach, które zorganizowała dla nich 

grupa nauczycielek. Była to „lekcja” w 

pracowni komputerowej i sali nauczania 

początkowego, zabawy językiem angielskim 

przy tablicy interaktywnej, gry i ćwiczenia 

na sali gimnastycznej oraz eksperymenty w 

pracowni przyrodniczej. Zobaczcie sami – 

poniżej fotorelacja. 
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Troll porywa uczniów! 

 

Uważajcie na trolla, bo ostatnio 

okazało się, że porywa uczniów. Otóż 

całkiem niedawno, w klasie 5a, z lekcji 

angielskiego zniknął jeden uczeń. Pani 

wszczęła poszukiwania. Wszyscy 

zastanawiali się, co też się wydarzyło. Czy 

może został porwany przez trolla? Cała 

klasa bała się, czy nic mu się nie stało. 

Niektórzy myśleli, że wpadł do muszli 

klozetowej, inni że wypadł przez okno, a 

reszta, że pani zamknęła go w bibliotece. 

Otóż żadna z tych sytuacji się nie zdarzyła. 

Okazało się, że ów uczeń był na próbie do 

występu i zapomniał tego zgłosić. A może 

wcale tak nie było, tylko rzeczywiście 

porwał go troll i zabronił mu powiedzieć 

prawdę? Tak czy inaczej miejcie się na 

baczności! 

          
                                  Zosia Lenart kl. 5a 

Troll zostawia tajemnicze ślady 
 

Z niewyjaśnionych do teraz 

przyczyn, na schodach pomiędzy parterem a 

pierwszym piętrem odkryłyśmy odbite 

tajemnicze trwałe ślady, które przypominają 

łapki psa albo jakiegoś innego stwora. Nikt 

nie wie, kto to zrobił, ale my się domyślamy, 

a właściwie wiemy, że zapewne pozostawił 

je troll! Tylko kiedy i w jaki sposób to 

zrobił? Czyżby był już obecny przy budowie 

szkoły i przez przypadek zostawił po sobie 

ślady? Może przez ten cały czas gdzieś się 

ukrywał, na przykład w szkolnych 

podziemiach? Zagadka rozwiązana, ale nie 

do końca. A ślady pozostały. 

 

                                          Nikola  Gnatowska,  Paulina Kuś kl. 5b

 

Długo czekałyśmy na ten dzień!  

Kamil Bednarek na scenie wolbromskiego Domu Kultury 
 

Czy byliście na koncercie Kamila Bednarka w naszym mieście? Podobał wam się? Bo nam 

bardzo. Był tylko jeden minus - nagłośnienie. Jednak nasza sala jest troszeczkę za mała, jak 

na taką ilość głośników.  A jak nasze koleżanki oceniają koncert? Zobaczcie sami! 

 

CznB: Jakie są wasze wrażenia z koncertu? 

Karolina Balik: Moje wrażenia są bardzo 

dobre. 

Karolina Frączek: Wrażenia są 

fantastyczne. Szczerze mówiąc, nie 

spodziewałam się, że będzie aż tak fajnie! To 

był niesamowity koncert, który będę 

wspominać długo. Mam nadzieję, że Kamil  
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odwiedzi jeszcze kiedyś Wolbrom. 

Ola Paulewicz: Bardzo mi się podobało. 

Cieszyłam się, że mogłam zobaczyć Kamila 

na żywo. 

CznB: Która piosenka ci się najbardziej 

spodobała? 

KB: Słucham Bednarka od dość dawna, więc 

wszystkie mi się podobają. 

KF: Myślę, że Cisza oraz Dni, których jeszcze 

nie znamy. To były piosenki, które znał każdy. 

Nie było osoby na sali, która nie znałaby słów 

tych utworów. Piękne było zaśpiewanie tych 

piosenek w takim tłumie. Po koncercie 

oglądałam też video i właśnie moment 

śpiewania Ciszy urzekł mnie najbardziej. 

OP: Wszystkie mi się podobały, ale 

szczególnie Chodź ucieknijmy. 

Cznb: Która część koncertu ci się najbardziej 

spodobała? 

KB: Najbardziej podobało mi się, gdy 

wygrałam płytę od Bednarka, popłakałam się 

ze szczęścia. 

KF: Cały koncert był niesamowity. Było w 

nim bardzo dużo pozytywnej energii. 

Niezależnie czy miałaś 13, czy 23 lata, czułaś 

się tak samo. Każdy zapomniał o 

zmartwieniach i skupił się na muzyce. Mnie 

jednak najbardziej podobało się kilkadziesiąt 

minut po występie. Wtedy Kamil wyszedł na 

scenę i zaczął rozdawać autografy i robić 

zdjęcia. Jest to cudowna pamiątka, a przy 

okazji spełnione marzenie. 

OP: Jak dla mnie najlepszą częścią koncertu 

było wejście Bednarka na scenę i rozpoczęcie 

koncertu. 

CznB: Czy gdyby Bednarek zagrał koncert 

gdzieś w okolicy, poszłabyś na jego występ po 

raz kolejny i dlaczego? 

KB: Oczywiście, bo jestem jego wielką fanką. 

KF: Jasne. Na takich koncertach jest mnóstwo 

energii, można zapomnieć o wszystkim w 

towarzystwie ulubionej muzyki. 

OP: Na pewno, ponieważ jest moim idolem. 

 

 

CznB: Jak oceniasz zachowanie na scenie 

Kamila Bednarka? 

KB: Jak zawsze mój idol dawał dobrą energię. 

Jest bardzo pozytywnym człowiekiem. 

KF: Ten wykonawca to wulkan energii. Mam 

wrażenie, że mógłby bez końca skakać, 

śpiewać... To podobało mi się najbardziej. On 

zachowuje się jak normalny człowiek. Mimo 

sławy nie wywyższa się i na scenie to 

doskonale widać. Zachowywał się, jakby był 

od dawna naszym przyjacielem. 

OP: Mnie podobało się to, w jaki sposób 

przemawiał do ludzi. 

CznB: Czy zapamiętałaś coś z tego co mówił? 

KB: Tak, mówił między innymi o tym, żeby 

cenić przyjaciół. 

KF: Bednarek na koncertach, czy w 

wywiadach zawsze przekazuje coś 

wartościowego. Najbardziej zapamiętam 

słowa: „Bądź sobą” i wszystko z nimi 

związane. Kamil mówił o tym nie raz i 

uważam, że to powinno być motto życiowe 

nas wszystkich. Mówił też o szanowaniu 

przyjaźni, to też zapadło mi głęboko w 

pamięć. 

OP: Mówił dużo o miłości do drugiej osoby. 

CznB: Jak oceniacie atmosferę na koncercie? 

KB: Tak jak wcześniej mówiłam, Kamil 

przekazywał pozytywną energię, a cały 

Wolbrom bawił się w rytmach reggae. 

KF: Najlepsza! Cudowny był moment, w 

którym mogliśmy wejść na salę po staniu 

dłuuuugiego czasu w ogromnych kolejkach. 

Lub jak w końcu wokalista wyszedł na scenę. 

Oklaski i krzyki były naprawdę zjawiskowe. 

Uważam, że nikt nie wyszedł z tego koncertu 

znudzony lub niezadowolony. Było 

niesamowicie. 

OP: Atmosfera była luźna i czułam się tak, 

jakbyśmy wszyscy znali się od zawsze. 

CznB: Dziękujemy za wywiad. Mamy 

nadzieję, że Kamil Bednarek odwiedzi kiedyś 

jeszcze nasze miasto. 

 

 

 

 
                                                       Gabriela Rogalska kl. 5b i Patrycja Pałka kl. 5a 
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Klasa 6c na wesoło 
 

Julia Adamek 

Jula to ładna dziewczyna 

Słodka prawie jak malina 

Doskonała jest z w-f’ u 

Z nią jest zawsze dużo 

śmiechu 

 

Zuzanna Adamek 

Z Zuzią lepiej się nie kłócić 

Długopisem może rzucić 

Choć zazwyczaj roześmiana 

W klasie bardzo jest lubiana 

 

Weronika Brzeska 

Wera lubi Kwiatkowskiego 

I ma często coś słodkiego 

Zawsze wszystkich 

poczęstuje 

Na dyskotekach baluje 

 

Julka Czernek 

Jest przewodniczącą szkoły 

Dzień z nią zawsze jest 

wesoły 

Lubi jeździć na rowerze 

Wszystko Ci opowie 

szczerze 

 

Wiktoria Dobromilska 

Wiktoria fajną jest 

dziewczyną 

Zawsze chodzi ze słodką 

miną 

Grywa także na pianinie 

A ,, głupawka” jej  nie 

minie 

 

Karolina Frączek 

Jeździ na rolkach dzień w 

dzień 

Choć czasem jest z niej 

mały leń 

Często zrobi ładne zdjęcie 

W jej myślach zawsze sport 

będzie 

 

 

 

Maciek Gamrat 

Maciek to wspaniały 

kolega, 

Który całkiem szybko 

biega, 

Uczniem też jest 

nieprzeciętnym, 

Czasem nawet bezbłędnym 

 

Michalina Haberka 

My mówimy na nią Miśka 

Bo z niej optymizmem 

tryska 

Bardzo dobra uczennica 

Filmów, książek niewolnica 

 

Filip Habryn 

Filip to dusza zabawy, 

Zasób żartów to ma on 

wielkości Raby, 

Lubi grać na komputerze, 

Gra na nim w zwycięstwa 

wierze. 

 

Karolina Janus 

Nasza piłkarka klasowa 

Pierwsza zawsze rękę poda 

Dobrze gra również w 

siatkówkę 

A wspaniale w koszykówkę 

 

Zofia Korban 

Zosia z Julką przyjaźni się 

Często są wszędzie we dwie 

Chodzi zawsze 

uśmiechnięta 

I bardzo lubi zwierzęta 

 

Kinga Kowalska 

Tańczy jak jedna z 

najlepszych 

I żartów ma wiele 

śmiesznych 

Ona Ci zawsze pomoże 

Również w piosenki 

wyborze 

 

 

 

 

Zofia Kuś 

Na malarkę ma zadatki 

To już widzą czterolatki 

Śpiewa interesująco 

Z nią jest emocjonująco 

 

 

Karolina Marchaj 

Bardzo miła to dziewczyna 

Ładna, chociaż nie 

blondyna 

Ciuchy ma zabójczo piękne 

Miłe słówko o niej rzeknę 

 

 

Konrad Nawieśniak 

On też lubi komputery, 

W wiele gier gra bez kozery 

Piłkarzem też jest 

wspaniałym  

W klasowym składzie 

zawodnikiem jest stałym. 

 

Marcin Pijaj 

Marcin to klasowy 

eurydyta, 

Który bardzo dużo czyta. 

Ma wiedzę na każdy temat, 

Rozwiąże twój dylemat. 

 

 

Adam Pułtorak 

Adaś to już do końca 

komputer pokochał, 

Grę, toby każdą rozpoznał, 

Oprócz tego lubi też 

kolarstwo, 

Za to domeną jego nie jest 

malarstwo. 
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Filip Rogal 

Filip z piłkarskich 

umiejętności słynie, 

na boisku każdego gracza 

minie, 

jego idolem jest Cristiano 

Ronaldo, 

gra tak dobrze jak niegdyś 

Rivaldo. 

 

Filip Rogowski 

Filip też za piłką nożną 

przepada, 

I co sobotę wizytę na 

„orliku” zapowiada, 

Nie charakteryzuje go żadna 

wada, 

Do każdego chętnie zagada.

  

 

Mateusz Serwatka 

„Mati” jest to dla każdego, 

Przejawia cechy człowieka 

do zabawy chętnego, 

W klasie jest najsilniejszy, 

O czym zaświadczam w 

wierszyku niniejszym. 

 

Martyna Strzałka 

Chociaż jest skromna i 

cicha 

W czasie przerwy często 

chicha 

Czasem jeździ na rowerze 

Koń – jej ulubione zwierzę 

 

Maria Szarszewka 

W Karmenie tańczy 

przepięknie 

Zaskakuje nas codziennie 

Wiele dobrych ma 

pomysłów 

I często dziwnych 

wymysłów 

 

Jakub Ziajka 

Kuba to największy 

żartowniś na świecie, 

O tym zapewne już wiecie, 

Lubi dobrą zabawę, 

Przy nim nigdy nie wpada 

się w obawę. 

 

Aleksandra Żyła 

Ola na WAP w piątki 

chodzi 

Przeciwnikom w meczach 

szkodzi 

Przyjaciół wiernych ma 

Wiele horrorów dobrze zna
 

Martyna Strzałka, Karolina Janus, Marcin Pijaj kl. 6c 

 

 

 

 

 

 

SPORT                             SPORT                               SPORT 
 

 

 

 

POWIATOWE  PRZEŁAJOWE  BIEGI  SZTAFETOWE 

 

 

 

           

16 kwietnia 2014 r. w Olkuszu 

II miejsce chłopcy III miejsce dziewczyny 

W składzie drużyny byli: 

Maciej Gajowiec, Jakub Jarzmik,  

Jacek Kopeć, Damian Haberko,  

Bartosz Kiwior, Kamil Gwiazda, 

Jakub Sokół, Patryk Kazior,  

Jakub Kulik. 
 

W składzie drużyny były: 

Monika Dziarmaga, Ewa Pijaj,  

Zuzanna Barczyk, Emilia Paszkowska,  

Patrycja   Pałka, Wiktoria Trętowicz,  

Zuzanna Adamek, Zuzanna Statuch,  

Kinga Kowalska. 
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Drużyna piłkarzy z „Jedynki”- najlepsza w powiecie! 
 

Wygrana w zawodach powiatowych 

w mini piłce nożnej chłopców klas 4, które 

odbyły się 10 czerwca w Bukownie to 

niewątpliwy sukces naszej drużyny.  Nasza 

szkoła zajęła pierwsze miejsce po 

zwycięskich meczach, w których 

pokonaliśmy szkołę z Bukowna 3:1 i szkołę 

z Olkusza 2:1. Tym samym uzyskaliśmy 

awans na zawody rejonowe.  

To będzie dla nas kolejny szczebel 

sportowej rywalizacji. Do udziału w 

zawodach powiatowych drużyna z SP1 

zakwalifikowała się po zwycięstwie w 

zawodach miejsko –gminnych, w których 

wzięło udział 9 szkół z gminy Wolbrom. 

Drużyna z naszej szkoły w etapie 

powiatowym zagrała na wysokim poziomie, 

mimo bardzo wysokiej temperatury w tym 

dniu. Na uwagę zasługuje fakt, że jako 

jedyni , w drużynie mamy dziewczynę.  Jej 

umiejętności piłkarskie są na bardzo 

wysokim poziomie. Zawodniczka strzela 

gole nie gorzej niż chłopcy. Mamy nadzieję, 

że na zawodach rejonowych naszej drużynie 

uda się uzyskać miejsce na podium, gdyż 

ducha walki nam nie brakuje. Nasza drużyna 

zagrała w nowych strojach ,które zostały 

ufundowane  przez firmę Pana Marka 

Domagały. 

Bramki dla naszej drużyny strzelili: Maciej 

Gajowiec -2, Maciej Ziajka -1, Kacper 

Duch- 2 

W składzie zwycięskiej drużyny SP nr 1 w 

Wolbromiu zagrali: Wiktor Cebulski,   

Ewa Pijaj,  Maciej Gajowiec,  Maciej Ziajka,  

Jacek Kopeć,  Jakub Jarzmik,  Igor 

Kołodziej i  Kacper Duch. 

                                                   

 
Opiekun drużyny: Tomasz Wójcicki 
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Powtórka dobrych manier: 

 gdy wchodzimy do 

mieszkania, szkoły, biura to 

pierwsi pozdrawiamy 

 podczas powitania i 

rozmowy wyjmujemy ręce z 

kieszeni 

 w kinie nie powinniśmy 

komentować na głos filmu 

 w gronie mniejszym niż 7 

osób nie mówi się na ucho 

 

Humor z zeszytów uczniów SP1 

 

 Staś Tarkowski wyłonił się spod pióra Henryka 

Sienkiewicza. 

 Na pierwszym planie znajduje się kobieta, która 

siedzi i zajmuje cały obraz. 

 Hobbita cechował duży, wypchnięty brzuch. 

 Splot okoliczności rozpoczął się o godzinie 19
00

. 

 Pozostali uczestnicy imprezy udali się do swoich 

śpiworów. 

 Jego fryzura to brązowe włosy połączone z brodą. 

 Sprawdzian z historii: 

Co rozumiesz przez określenie „żelazna kurtyna”? 

Odpowiedź ucznia: 

Żelazna kurtyna była stalowa, wielka i 

wytrzymała. 

 
Humor z zeszytów uczniów wybrały panie:  

E. Sojka, J. Mizura 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Przypominamy, że na pierwszym piętrze w szkole znajduje się skrzynka kontaktowa gazetki CZARNO NA 

BIAŁYM, do której można wrzucać różne pytania do redakcji, wasze opowiadania i ciekawe materiały, wiersze 

i historyjki, tematy do dyskusji, a my zamieścimy je na łamach gazetki. Zapraszamy do wspólnego 

redagowania naszej gazetki! Redakcja zastrzega sobie prawo do przeredagowywania i skracania dostarczonych 

materiałów. Wszystkie zamieszczone w tym numerze zdjęcia pochodzą z archiwum redakcji. 
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